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REDOGÖRELSE FÖR PROGRAMSAMRÅDET 

INLEDNING 
Under samrådstiden har synpunkter från allmänheten och sakägare kommit in och sammanställts 
ämnesvis och bemötts med kommentarer. Frågor som inte berör planläggningen noteras. 
Sakägare i form av bolag, myndigheter, föreningar etc. har namngivits. Personnamn skrivs inte ut, 
uppgifter om personnamn som är kopplade till yttrandena finns på Stadsbyggnadskontoret. 

PROGRAMSAMRÅD  
Programsamråd har enligt beslut av kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott 2025-02-11 
KSU§19 genomförts under tiden 19 februari – 24 mars 2025. Myndigheter och förvaltningar har 
beretts tillfälle att yttra sig genom att fullständiga handlingar har översänts till dem. Berörda 
sakägare har beretts tillfälle att yttra sig genom att ett informationsblad har översänts till dem. 
Berörda sakägare har också inbjudits till ett tillfälle till ”öppet hus” i Rådhuset för att få möjlighet 
att ställa frågor om aktuellt förslag. Planförslaget har under samrådstiden varit tillgängligt på 
Rådhuset samt på Halmstads kommuns webbsida. 
Yttranden har inkommit från 17 berörda remissinstanser och 12 sakägare och övriga. 

 

Yttranden från sakägare och övriga som inkom under samrådet berörde i 
huvudsak: 

 Söderbron – en oro för den tillkommande trafiken, ambitionerna om en hållbart 
utvecklad stadsmiljö och påverkan på naturområden. Bron ingår inte i planprogrammet. 

 Gång- och cykelbroar – Positiv inställning till gång- och cykelbroarna och påpekar vikten 
av att prioritera dessa trafikslag högst. 

 Klimatrisker och översvämning – frågeställningar gällande genomförbarhet, kostnader 
och områdets lämplighet att bebygga. 
 

SAMMANFATTNING OCH STÄLLNINGSTAGANDE 
De ändringar som är gjorda som en följd av inkomna yttranden är endast små och redaktionella 
med undantag för tydligare beskrivningar gällande påverkan på kulturmiljö inom och utanför 
planprogramsområdet.  
 
 

YTTRANDEN FRÅN STATLIGA MYNDIGHETER 

Länsstyrelsen  
 Planprogrammet har överlämnats till Länsstyrelsen för samråd i enlighet med 5 kap. 11 § plan- 
och bygglagen (2010:900), PBL.  

Under samrådet ska Länsstyrelsen enligt 5 kap. 14 § PBL särskilt  

1. ta till vara och samordna statens intressen  
2. verka för att riksintressen enligt 3 och 4 kap. miljöbalken (1998:808), MB, tillgodoses, att 

miljökvalitetsnormer enligt 5 kap. MB följs och att strandskydd enligt 7 kap. MB inte 
upphävs i strid med gällande bestämmelser  



3. verka för att sådana frågor om användningen av mark- och vattenområden som angår två 
eller flera kommuner samordnas på ett lämpligt sätt och  

4. verka för att en bebyggelse inte blir olämplig eller ett byggnadsverk olämpligt med hänsyn 
till människors hälsa eller säkerhet eller till risken för olyckor, översvämning eller erosion.  

 

Under samrådet ska Länsstyrelsen också särskilt ge råd om tillämpningen av 2 kap. PBL 
Länsstyrelsen ska dessutom ge råd i övrigt om tillämpningen av bestämmelserna i denna lag, om 
det behövs från allmän synpunkt.  

Planprogrammets överensstämmelse med översiktsplanen  

Länsstyrelsen bedömer att detaljplaneförslaget överensstämmer med översiktsplanen enligt PBL 4 
kap. 33 § p.5. Länsstyrelsens synpunkter utifrån 5 kap. 14 § PBL  

Övergripande  
Länsstyrelsen tycker det är bra att kommunen inleder detaljplanearbetet med ett planprogram. 
Det är ett bra sätt att samla mål och utgångspunkter för efterföljande detaljplaner när det är ett 
stort eller komplext område. Det är vidare ett bra tillfälle att i ett tidigt skede lyfta frågor som 
behöver utredas i ett större perspektiv.  

Länsstyrelsen kan i programskedet inte ta ställning till om en eller flera efterföljande detaljplaner 
kan komma att prövas på grund av någon av de frågor som anges i PBL 11 kap. 10§.  

Riksintressen  
Området ligger inom eller i närheten av riksintresset för hamn, järnväg, väg (Stålverksgatan), 
friluftsliv (Nissan) och kulturmiljö. Av kommande planhandlingar och MKB måste kommunen 
beskriva och bedöma planens konsekvenser för de utpekade riksintressena.  

I Halmstads hamn finns ett antal depåer för bland annat bränsle som MSB bedömer är nationellt 
viktiga och utgör samhällsviktig verksamhet. Hösten 2024 beslutade MSB:s generaldirektör att 
initiera ärende för att utreda huruvida större depåer i Sverige ska utgöra riksintressen för 
totalförsvarets anläggningar, den civila delen, enligt 3 kap. 9 § 2 st. miljöbalken. Om detta blir ett 
riksintresse under arbetet med aktuell detaljplan ska även eventuell påverkan på detta intresse 
utredas.  

Riksintresse hamn, järnväg och väg  

Bostadsbebyggelse i anslutning till riksintressen för kommunikationer kan påverkas av till 
exempel buller, lukt, vibrationer och risker. Det kan i sin tur innebära begränsningar för de 
verksamheter som riksintressena avser att skydda. Därför är det viktigt att utforma bebyggelsen i 
Tullkammarkajen så de inte störs av verksamheterna. I planprogrammet är frågorna inte utredda 
tillräckligt, detta behöver kommunen göra i kommande detaljplaner. Läs mer i Trafikverkets 
yttrande. Läs även mer under rubriken risker nedan.  



Natura 2000  
Av planbeskrivningarna i kommande detaljplaner ska framgå hur Natura 2000-område/-n 
påverkas och hur man har kommit fram till detta. Görs bedömningen att planerade åtgärder 
innebär en risk för betydande påverkan på miljön i Natura 2000-området, krävs en 
tillståndsprövning enligt 7 kap.28a§ miljöbalken. Natura2000-omården är riksintressen i enlighet 
med 4kap 8§ MB.  

Miljökvalitetsnormer  
En miljökonsekvensbeskrivning bör redogöra för påverkan på botten av Nissan vid byggnation 
av nya anläggningar i vatten, bland annat gästhamnen i söder. Utredningen bör visa eventuell 
påverkan på bottenlevande organismer samt saltvattenskilen om en sådan finns i området. MKN 
för bottenfauna i denna del av Nissan har hög status, vilket kan innebära att vissa restriktioner 
finns på vilken typ av ingrepp man göra i kanten på Nissan utan att äventyra denna status.  

Risk för olyckor, översvämning erosion och människors hälsa  
Trafikbuller  

Bullerfrågan hanteras översiktligt och Länsstyrelsen kan inte med nuvarande underlag avgöra om 
frågan kommer att hanteras på att sätt som följer riktvärden. Förordningen (2015:216) om 
trafikbuller vid bostadsbyggnader innebär att för bostäder upp till 35 kvm är riktvärdet 65 dBA 
vid fasad. För bostäder större än 35 kvm är riktvärdet till 60 dBA vid fasad. Om buller från 
spårtrafik och vägar överskrider den ekvivalenta ljudnivån som anges ovan vid en 
bostadsbyggnads fasad, bör minst hälften av bostadsrummen i en bostad vara vända mot en sida 
där 55 dBA ekvivalent ljudnivå inte överskrids vid fasad, och minst hälften av bostadsrummen 
vara vända mot en sida där 70 dBA maximal ljudnivå inte överskrids mellan kl. 22.00 och 06.00 
vid fasad. Detta måste säkerställas i kommande detaljplan/-er för Tullkammarkajen. 

Verksamhetsbuller  

Halmstads hamn har ett tillstånd till miljöfarlig verksamhet enligt 9 kap. miljöbalken. Det finns 
även industrier i Halmstads hamn med liknande tillstånd, såsom Höganäs Sweden AB, Celsa Steel 
Service AB och Viking Malt AB.  

Enligt 29 kap. 4 § andra stycket miljöbalken gäller att:  

I fråga om ett villkor eller en bestämmelse om buller (bullervillkor) som har angetts i ett sådant 
tillstånd eller beslut som avses i första stycket 2 ska det förhållandet att en bostadsbyggnad är 
utsatt för omgivningsbuller i strid med bullervillkoret inte anses utgöra ett brott mot villkoret, om  

1. byggnaden ingår i ett område med detaljplan eller omfattas av ett bygglov enligt plan- och 
bygglagen (2010:900),  

2. det i planbeskrivningen till planen eller i lovet har angetts beräknade bullervärden och 
omgivningsbullret inte överskrider dessa värden, och  

3. beräkningen av bullervärdena har gjorts med hänsyn till intresset att förebygga olägenhet för 
människors hälsa.  



Boverket har publicerat en reviderad vägledning om industri- och annat verksamhetsbuller vid 
planläggning och bygglovsprövning av bostadsbyggnader. Vägledningen ansluter till de allmänna 
råd om industri- och annat verksamhetsbuller som utgivits 2020 och utgår i väsentliga delar från 
tidigare vägledning som utgavs 2015. Omgivningsbuller från industriell verksamhet och annan 
verksamhet med likartad ljudkaraktär - Boverket  

Länsstyrelsen anser att det bör säkerställas i kommande detaljplan /-er för Tullkammarkajen att 
ljudnivåerna från industrier och annan liknande verksamhet såsom hamnverksamhet, inte 
överskrider kraven för zon B enligt Boverkets vägledning, samt om det krävs enligt vägledningen, 
att berörda bostäder får tillgång till en ljuddämpad sida och uteplats där ljudnivåerna 45 dBA 
dagtid kl. 06-18, 45 dBA kvällstid kl. 18-22 samt 40 dBA nattetid kl. 22-06, inte överskrids. För 
att Halmstads hamn och övriga verksamheter med tillstånd till miljöfarlig verksamhet inte ska 
riskera villkorsbrott bör det som anges i 29 kap. 4 § andra stycket miljöbalken genomföras i 
kommande detaljplan /-er. 

Sevesoverksamheter  

I dokumentet Undersökning av betydande miljöpåverkan finns bland annat en sektion där risk för hälsa 
eller miljön. Där omnämns att hamnens verksamheter behöver studeras och säkerställas i 
detaljplanearbetet. I planprogrammet omnämns risker som skulle kunna påverka området som 
planprogrammet gäller och där omnämns förorenade områden, risk för översvämningar, radon 
och erosion.  

I båda dokumenten saknas helt information om närheten till de fyra Sevesoverksamheterna som 
finns i hamnområdet. Kommunen ska, enligt PBL 4 kap. 2§ pkt 5, med en detaljplan pröva ett 
mark- eller vattenområdes lämplighet för bebyggelse och byggnadsverk samt reglera 
bebyggelsemiljöns utformning för en åtgärd som kräver bygglov vid nyetablering av en 
verksamhet som omfattas av lagen om åtgärder för att förebygga och begränsa följderna av 
allvarliga kemikalieolyckor (Seveso). I de delar Sevesolagstiftningen påverkar fysisk planering och 
PBL är syftet att på lång sikt undvika, förbygga, ta bort eller begränsa påverkan på omgivningen 
från Sevesoverksamhet genom att upprätthålla lämpliga avstånd mellan dessa och byggnadsverk 
eller områden där människor vistas.  

I kommande detaljplan måste kommunen ta hänsyn till de Sevesoverksamheterna som finns i 
hamnområdet.  

Förorenad mark  

Länsstyrelsen noterar att frågan om förorenad mark tas upp i planhandlingarna. Några 
undersökningar har dock inte redovisats i aktuellt planskede. Tillräckliga undersökningar behöver 
vidtas så att föroreningar inte riskerar att missas. Undersökningar behöver redovisas i kommande 
detaljplaner. Efterbehandling av föroreningar behöver göras så att halter inte riskerar att utgöra 
risk för den markanvändning som planeras på platsen.  

Risk för olyckor  



I bedömningen av vilka risker som ska belysas i miljökonsekvensbeskrivningen anger kommunen 
att de planerar att redogöra för järnväg och hamn. Länsstyrelsen instämmer i att risker rörande 
farligt gods och hamnen behöver studeras. Om det finns andra verksamheter som kan påverka 
planområdet, belägna antingen inom planområdet eller utanför, ska en redogörelse finnas för 
även dessa. Det har exempelvis tidigare nämnts att det finns en gasledning i området. 

Om det finns flera risker som påverkar ett och samma område ska den sammanlagda risken för 
detta område bedömas. Detta för att ge en tydligare bild av den faktiska risken för människor 
som vistas inom området.  

Framkomlighet för räddningstjänst och annan blåljusverksamhet inom området bör beskrivas. 
Även kopplingarna till den planerade bron i söder för motortrafik kan med fördel beskrivas samt 
eventuell möjlighet för tyngre trafik att trafikera bron.  

Risk för påverkan på samhällsviktig verksamhet och civilt försvar  

Det bör även göras en bedömning om planområdet kan komma att påverka hamnen och den 
samhällsviktiga verksamhet som bedrivs där, inklusive transporter till och från hamnområdet.  

Kommunen bör också beskriva hur hänsyn planeras att tas till totalförsvarets civila intressen i 
samhällsplaneringen. Exempel på detta kan vara att belysa utrymning, både i mindre skala och för 
storskalig utrymning av området. Beskrivning kan även göras för hur bilfria områden och ett 
minskat bilberoende påverkar exempelvis möjligheten till försörjning och storskalig utrymning. I 
detta kan även lämpliga vägar eller andra transportmöjligheter för storskalig utrymning beskrivas. 
Även behov av befintliga skyddsrum och nya skyddsrum samt skyddade utrymmen skulle kunna 
belysas, även om det i dagsläget inte finns krav på utbyggnad av skyddsrum. Andra punkter som 
skulle kunna tas upp är behov av utomhusvarningssystem och planer för detta. Observera att 
delar av information rörande totalförsvarets civila intressen i samhällsplaneringen kan bedömas 
omfattas av sekretess och ska då hanteras utifrån det.  

Läs gärna mer på Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps hemsida: Totalförsvarets civila 
intressen i samhällsplanering | MSB  

Översvämningsrisker  

Boverket anger att en grundläggande utgångspunkt är att ny bebyggelse i så stor utsträckning som 
möjligt ska lokaliseras till områden som inte riskerar att översvämmas. Om det inte är möjligt att 
lokalisera tillkommande bebyggelse på nivåer så att översvämningsrisken undviks bör planen i 
stället reglera bebyggelsens placering eller utförande så att den nya bebyggelsen klarar 
översvämning motsvarande de grundläggande utgångspunkterna. Ansvaret ligger på kommunen 
att visa att marken är lämplig för ändamålet med hänsyn till risken för översvämning. För 
bostäder bör tillgängligheten generellt säkerställas med tillfartsvägar som klarar översvämning 
motsvarande de grundläggande utgångspunkterna. Inom planområdet bör detta säkerställas 
exempelvis genom höjdsättning av vägar och gator. Även tillfartsvägar utanför planområdet bör 
studeras.  



För att säkerställa avledning av dagvatten inom kvartersmark behövs höjdsättning i plankartan. 
Vid en sådan höjdsättning behöver kommunen visa att den omkringliggande bebyggelsen inte tar 
skada.  

Tillämpning och avsteg - PBL kunskapsbanken - Boverket  

Eftersom planområdet ligger lågt krävs skyddsåtgärder. Enligt prop. 2009/10:170 förutsätts att skyddsåtgärder 
är preciserade, effektbeskrivna och genomförbara.  

Utgångspunkten i PBL, plan- och bygglagen, är att frågor om hälsa och säkerhet eller risken för 
översvämning ska vara slutligt avgjorda i samband med beslut om detaljplan. Om framtida 
skyddsåtgärder utanför planområdet krävs för att en bebyggelse ska anses lämplig måste 
kommunen redovisa att skydden verkligen kommer att uppföras. Det krävs således att 
kommunen utreder och kan visa att skydden är genomförbara ur tekniskt, ekonomiskt och 
juridiskt perspektiv. Att kommunen har rådighet över marken för de framtida skydden och att det 
finns tydliga politiska ställningstaganden från kommunfullmäktige kan också vara viktiga aspekter 
att beakta för att bedöma att skydden med stor sannolikhet kommer att uppföras. Avsikten att 
uppföra skydden bör komma till uttryck i kommunens översiktsplan vilket ger stöd för att frågan 
kommer att hanteras fortsättningsvis i PBL-processen.  

Det är viktigt att också beakta den återstående risken efter att planerade skydd har uppförts. Om 
skydden utgörs av till exempel vallar eller portar finns en återstående risk i form av sannolikheten 
att skydden fallerar och konsekvenserna därav.  

De stora osäkerheterna kring stigande havsnivåer på längre sikt medför att planeringen behöver 
ha ett adaptivt förhållningssätt. Detta innebär att kommunen bör beakta hur planerade skydd kan 
behöva utvecklas för att kunna hantera framtida ytterligare påfrestning.  

Aktuellt förslag kan beröras av översvämning från Nissan, havet, högt grundvatten samt av 
skyfall. Kombinationer av dessa bör också tas med i beräkningarna. Vid planläggning behöver 
även översvämningsrisker vid eventuellt dammhaveri beaktas.  
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skyddsåtgärder utanför planområdet krävs för att en bebyggelse ska anses lämplig måste 
kommunen redovisa att skydden verkligen kommer att uppföras. Det krävs således att 
kommunen utreder och kan visa att skydden är genomförbara ur tekniskt, ekonomiskt och 
juridiskt perspektiv. Att kommunen har rådighet över marken för de framtida skydden och att det 
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ha ett adaptivt förhållningssätt. Detta innebär att kommunen bör beakta hur planerade skydd kan 
behöva utvecklas för att kunna hantera framtida ytterligare påfrestning.  

Aktuellt förslag kan beröras av översvämning från Nissan, havet, högt grundvatten samt av 
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tas med i beräkningarna. Vid planläggning behöver även översvämningsrisker vid eventuellt 
dammhaveri beaktas.  

Kommunen behöver säkerställa att ny bebyggelse inte blir drabbad av översvämning under 
bebyggelsens förväntade livslängd.  

Utgångspunkter för bedömning av översvämningsrisk - PBL kunskapsbanken - Boverket 
Utgångspunkter för bedömning översvämningsrisk - PBL kunskapsbanken - Boverket  

Boverket arbetar under 2025–26 med översyn av tillsynsvägledningen, parallellt med utveckling 
av allmänna råd för planläggning med hänsyn till översvämningsrisk.  

Kommunen redogör i programmet för en övergripande klimatanpassningsstrategi med 
utgångspunkt i den Fördjupade översiktsplanen för centrum innehållande bl.a. kajskydd till år 
2070 som ska kunna byggas på till uppskattade vattennivåer år 2200 alternativt byggs ett 
storskaligt barriärskydd. Kommunen redovisar även nivåer för ny bebyggelse samt nivåer för 
gatumark mm. Vad Länsstyrelsen erfar är skydden till år 2070 genomförbara ur tekniskt och 
ekonomiskt perspektiv.  

Länsstyrelsen noterar att området för Tullkammarkajen kan påverkas samtidigt av både höga 
flöden från Nissan samt höjda havsvattennivåer. Detta behöver beaktas i det fortsatta arbetet.  

Risk för ras, skred och erosion är även angeläget att studera inte minst med beaktande av 
klimatförändringar och översvämningsrisk.  

Vad gäller beräkning av högsta nivå för havsvattennivåer utgår Länsstyrelsen i nuläget från 
Länsstyrelsen i Skånes metod att beräkna stigande hav på. Vi bedömer att den metoden även är 
tillämplig i Halland och stämmer väl överens med den vägledning som Boverket ger. (Vägledning 



för skydd mot översvämning från havet anpassad till Skånes kuststäder). Den innebär i korthet 
”Framtida medelvattenstånd (beräknat år för bebyggelsens livslängd) + extremhändelser + lokala förhållanden + 
osäkerheter”. Lokala förhållanden i Halmstad att ta hänsyn till är till exempel läget i Laholmsbukten 
där vinden gör att havet ofta trycks upp mot Halmstad. Framtida medelvattenstånd per kommun 
och år finns här. Framtida medelvattenstånd — SMHI 

Vad gäller nivåer för höga flöden i Nissan är ny hotkarta på gång från MSB. Den innehåller dock 
ej beräkning av högsta flöde för nedre Nissan men 500-årsnivå SSP5-8,5 år 2150 anges.  

Rättelse av Länsstyrelsen meddelad 2025-04-03 

I vårt yttrande över planprogram för Tullkammarkajen står följande mening: 

Vad gäller nivåer för höga flöden i Nissan är ny hotkarta på gång från MSB. Den innehåller dock ej beräkning 
av högsta flöde för nedre Nissan men 500-årsnivå SSP5-8,5 år 2150 anges.  Det är inte korrekt 
information.  

 

MSB har identifierat Halmstad som ett område med betydande översvämningsrisk för 
kustöversvämning från havet och från skyfall enligt översvämningsförordningen. För varje 
identifierat område tar MSB fram detaljerade hotkartor. Det kommer alltså att levereras två 
hotkartor för Halmstad kommun, en för kustöversvämning och en för skyfall. När det kommer 
till den framtagna hotkartan för kustöversvämning så sker påverkan från havet långt upp i 
Nissan.  Påverkan i Nissan är tydlig, men det är inte en hotkarta över flödet i Nissan som har 
tagits fram. 

 

Markstabilitet  

Området är i huvudsak utfyllt och stabiliteten kan därför variera. Markstabilitet behöver utredas i 
kommande detaljplaner. Även risken för erosion bör redovisas.  

Vibrationer  

I kommande planer bör kommunen redogöra för risken för vibrationer från järnvägen och från 
vägarna i området.  

Råd om tillämpningen av 2 kap PBL och övrigt  

Strandskydd och biotopskydd  
Länsstyrelsen förutsätter att eventuella frågor gällande strandskydd och biotopskydd hanteras i 
kommande detaljplaner.  

Energi  
Synpunkter angående energi kopplat till avsnittet om kvartersmark sidorna 68-72  

Det är positivt att kommunen uttrycker en målsättning om att stadsdelen ska vara energipositiv. 
Länsstyrelsen vill upplysa om energiprestandadirektivet som ska träda ikraft i maj 2026. Tidplan 



energiprestandadirektivet - Boverket. I direktivet ingår även EU:s Solar standard som innebär 
ökade krav på att nya byggnader ska vara utrustade med solpaneler.  

Fastigheternas roll i energisystemet håller på att förändras. Från att ha varit slutanvändare till att 
fungera som mikroproducenter av el och vara en flexibilitetsresurs i energisystemet. 
Energiperspektivet behöver då vara integrerat redan vid planläggning och utformning av 
bebyggelse för att ta tillvara den möjligheten optimalt.  

Taklandskapets utformning påverkar möjligheten att tillvarata solenergi. Krav på variation i 
utformning av tak samt materialval för tak och fasad behöver ta hänsyn till möjligheten att på ett 
effektivt sätt nyttja solenergi. Allt för strikta krav på färgsättning riskerar också att försvåra 
användning av återbrukat byggmaterial. Användning av återbrukat material kan avsevärt minska 
klimatavtrycket för byggprojektet men urvalet begränsas till vad som finns tillgängligt för 
stunden.  

Bostäder och lokaler som värms med fjärrvärme är inte lika beroende av elsystemet som bostäder 
som värms med värme-pumpar. Dessutom bidrar användning av fjärrvärme till att elsystemet 
avlastas. Det är önskvärt att planprogrammet belyser infrastruktur för energiförsörjningen av 
både fjärrvärme och el utifrån energipolitiska mål om energieffektivitet och försörjnings-trygghet. 
Även infrastruktur för fjärrkyla är intressant då äldreboende, förskolor och verksamhetslokaler 
ingår i planen. Med ett varmare klimat kan kyla också få betydelse i bostadsbebyggelsen om det 
inte kan byggas bort med avskärmning och gröna lösningar.  

Utvecklingen mot lågtempererade fjärrvärmesystem som används i till exempel Ranagård ger flera 
fördelar. En av dem är möjligheten att ta emot restvärme från industrier och verksamheter i 
närområdet. Tullkammarkajen ligger nära andra omvandlings-områden som Stationsstaden och 
Larsfridsområdet. Det kan vara fördelaktigt att hantera infrastruktur för energi för samtliga dessa 
områden i ett helhetsperspektiv.  

Vattenverksamhet  
Bestämmelser om vattenverksamhet finns i 11 kap. miljöbalken och i lagen med särskilda 
bestämmelser om vattenverksamhet (1998:812). Åtgärder som innebär till exempel avvattning av 
mark samt grävning eller uppförande av en anläggning i ett vattenområde utgör 
vattenverksamheter som kan kräva ett tillstånd eller en anmälan.  

Påverkan på övriga stadsdelar  
Visionerna om den livfulla stadsdelen med handel och kulturevenemang känns lockande. I 
Halmstad stadskärna finns problem med tomma lokaler och ett minskat handelsutbud. Samtidigt 
arbetar kommunen med ett projekt för nytt kulturhus vid teatern. Det bör finnas en medvetenhet 
hur andra delar av staden påverkas om visionen för Tullkammarkajen blir verklighet. Påverkar det 
livet i stadskärnan? Likaså bör tanken på hur stadsdelen kommer fungera även utan det planerade 
stadslivet behandlas.  

I programmet redovisas söderbron som inte ingår i detta projekt. För att bygga söderbron 
kvarstår flera utmaningar, bla påverkan på aleskogens naturreservat som även är ett Natura2000-
område. I vidare arbetet med Tullkammarkajen bör även redovisas hur området fungerar om 



söderbron inte byggs. Det gäller både kommunikationer men även framtida klimatskydd. Om 
söderbron är en förutsättning bör den byggas först.  

Kulturmiljö  
Planprogrammet bör hantera kulturmiljöaspekterna tydligare. Det finns en medvetenhet om att 
området har en viktig roll i berättelsen om stadens utveckling men förståelsen för kulturmiljön 
som en resurs i samhällsutvecklingen kan generellt vara större. Det framgår inte om 
kulturmiljökompetens deltagit i den expertgrupp som kommunen genomfört dialoger med, trots 
att dessa dialoger ska ha behandlat bevarandet av områdets unika historiska arv.  

Enligt planprogrammet ska områdets historiska och kulturella värden bevaras och integreras i 
framtida utveckling. Befintlig bebyggelse med kulturvärden ska bevaras för att vårda och stärka 
platsens identitet. Det är dock bara Tullkammaren, Sjömanshuset och stuveribolagets hus som 
kommer att bevaras. Både Tullkammaren och Sjömanshuset har redan idag skydd i detaljplan. 
Det framgår inte om inriktningen är att bevarandet av byggnaderna ska regleras i kommande 
detaljplaner.  

Trots att tullkammarkajen identifieras som ett område med en rik kultur- och bebyggelsehistoria 
som speglar stadens utveckling och som har spelat en central roll i stadens historia, ska området 
helt omgestaltas och den kvarvarande enkla hamn- och industribebyggelsen kommer att rivas, 
trots att man konstaterar att denna bebyggelse gett platsen dess karaktär. Kommunen borde vara 
mer mån om att värna de äldre inslag som fortfarande finns kvar i området. Det framgår inte på 
vad kommunen baserar bedömningen om att övriga byggnader inte kan bevaras, och det finns 
inget resonemang kring konsekvenserna utifrån ett kulturmiljöperspektiv.  

Området är en kulturmiljö av särskilt värde i kommunens kulturmiljöprogram. Bland många 
andra karaktärsdrag att beakta är kajskjulet utpekat, vilket dessutom är den enda kvarvarande 
byggnaden av denna typ i området. Det är därför förvånande att kommunen trots detta väljer att 
riva byggnaden istället för att inkorporera den i det nya området. Kajskjulet har bedömts som 
kulturhistoriskt värdefullt klass C i Hallandsinventeringen men byggnaden saknas i listan över 
kulturhistoriskt värdefulla byggnader. Även Kooperativa förbundets gamla lagerbyggnad och 
kontor från 1920-talet på Orkanen 1 kommer att rivas. Detta är en förlust då byggnaden är en del 
av KF:s allra tidigaste koncept för centrallagerbyggnader i landsorten. Orkanen 1 utgör en av de 
tidiga konceptbyggnader som KF:s eget arkitektkontor kom att producera och utveckla under 
decennier framöver. Byggnaden kan därmed sägas stå som symbol för det tidiga skedet i en 
mycket viktig utveckling inom det moderna samhällets framväxt där KF var en central motor. 
Lagerbyggnaden med välvt tak är idag kraftigt förändrad genom tillbyggnader och ändringar, men 
tillsammans utgör de båda byggnadskropparna en årsring av stor betydelse i staden och länet och 
har höga arkitekturhistoriska värden.  

Den länstäckande bebyggelseinventeringen som finns i Halland är unik i landet och innebär goda 
förutsättningar för bevarandet av kulturhistoriskt värdefull bebyggelse. Dock bidrar bristen på 
antikvarisk kompetens inom fem av länets kommuner till att Halland skyddar en mindre andel 
värdefull bebyggelse i kommunala planer än resten av landet (se miljömålsuppföljning God 
bebyggd miljö, Hallands län - Sveriges miljömål). De byggnader som identifierats som 
kulturhistoriskt värdefulla i Hallandsinventeringen klass A-C är de mest värdefulla byggnaderna i 



länet. Utöver dessa finns kulturhistoriska värden hos andra byggnader där dessa inte uppfyller 
kraven för bedömningen. Klass C ska alltså inte ses som av väldigt lågt eller utan värde, utan som 
den klass som av de mest värdefulla byggnaderna har lägst värde. Det är Länsstyrelsens 
uppfattning att bebyggelsen som identifierats som kulturhistoriskt värdefull i inventeringen ska 
bevaras. Ställningstagandet att möjliggöra eller planera för rivning av kulturhistoriskt värdefulla 
byggnader bör redogöras för tydligare i planprogram och kommande planbeskrivningar.  

Styrdokumentet för Tullkammarkajen säger att området ska bli en attraktiv och hållbar stadsdel 
som balanserar modern bebyggelse med bevarandet av historiska inslag. Projektet ska förhålla sig 
till platsens historia som en aktiv del av stadens hamnliv, med både Tullkammarhuset och kranen 
som befintliga karaktärer. Platsens identitet ska enligt hållbarhetsmål 1 bevaras genom skydd av 
kulturhistoriskt intressanta miljöer, byggnader, lager och objekt. För att lyckas med detta bör 
kommunen se på kulturmiljö ur ett vidare perspektiv. Identiteten bevaras inte för att några 
enskilda kulturhistoriskt värdefulla byggnader bevaras i ett i övrigt omgestaltat område där de 
funktionella kopplingarna mellan bebyggelsen och till platsen har försvagats genom ny bebyggelse 
utan kopplingar till platsens historia. Bevarandet av platsens identitet borde rimligen även 
innebära att den brokighet och enkelhet som hamnverksamheten traditionellt inneburit också 
värnas i omgestaltningen. Genom att möjliggöra rivning av det befintliga kajskjulet, Orkanen 1-2 
och annan enkel, funktionell bebyggelse, kan en väsentlig del av den identitet som 
planprogrammet verkar vilja värna, gå förlorad.  

För att nå miljömässig och ekologisk hållbarhet ska återbruk av material eftersträvas enligt 
hållbarhetsmål 3, vilket är bra. Trots detta syns inget utökat resonemang kring att arbeta med 
utveckling av det redan byggda och att se de befintliga strukturerna som möjligheter att skapa 
något nytt av redan förbrukade naturresurser och bundet kapital. Användandet av det redan 
byggda är en stor del i skapandet av en gestaltad livsmiljö. Redan byggda miljöer berättar om vårt 
förflutna och att ta hand om dessa är också att respektera värden som handlar om människors 
trivsel, välmående och känsla av sammanhang, vilket är viktigt för att skapa den inkluderande 
stadsdelen som tas upp i hållbarhetsmål 4.  

När det gäller det befintliga kajskjulet bör kommunen som fastighetsägare föregå med gott 
exempel i hanteringen av kulturhistoriskt värdefull bebyggelse, och istället innovativt utveckla den 
befintliga byggnaden för nya funktioner. En sådan inriktning går också i linje med kommunens 
arkitekturpolicy som varit på samråd tidigare under året.  

Planering och arbete med järnvägsparken bör utföras med stor hänsyn till platsens ursprungliga 
gestaltning eftersom denna har höga kulturhistoriska värden och utgör en del av 
riksintresseområdet för kulturmiljövården Halmstad. Åtgärder som påverkar parkens karaktär 
negativt kan orsaka skada på riksintresset.  

Miljökonsekvensbeskrivningen ska innehålla en beskrivning av de planerade åtgärdernas påverkan 
på kulturmiljön och de allmänna kulturvärdena. Påverkan på både området som helhet och på 
enskilda objekt, som kulturhistoriskt värdefulla byggnader och parker, ska beskrivas. MKB:n ska 
också undersöka påverkan på området av riksintresse för kulturmiljövården enligt 3 kap 6 § 
miljöbalken. Det är viktigt att beakta att även åtgärder som sker utanför riksintressets gräns på 



kartan kan påverka riksintresset negativt. Bedömning av påverkan på kulturmiljön ska göras av 
sakkunnig i kulturmiljö.  

Miljökonsekvensbeskrivningen ska även undersöka påverkan på stads- och landskapsbild i det 
stora och lilla perspektivet.  

Fornlämningar  
Inga kända fornlämningar finns registrerade inom det aktuella planprogramsområdet eller i 
närområdet. I planprogrammet bör det dock framgå att man har belyst fornlämningsfrågan.  

Det aktuella planprogramsområdet är i huvudsak ianspråktagen mark.  

Länsstyrelsen vill påminna om kulturmiljölagen 2 kap 10 § (1988:950), vilken innebär att om 
fornlämning påträffas under grävning eller annat arbete, skall arbetet avbrytas och förhållandet 
omedelbart anmälas till länsstyrelsen.  

Arter  
Miljökonsekvensbeskrivningen bör även ta ställning till de många artobservationer som finns 
inom planområdet, och vilken hänsyn som ämnas tas till de arter som är fridlysta och/eller 
rödlistade, bofasta och häckande fåglar samt vilka åtgärder som kommer att tas för att minska 
spridning av invasiva främmande arter om dessa påträffas.  

Stads- och landskapsbild  
Gestaltningsambitionerna är högt satta och kan ge området mycket mervärden i form av t ex 
trygghet och arkitektoniska värden. Det är bra om dessa idéer får genomslag på kommande 
detaljplaners syfte och planbestämmelser.  

Avgränsning av miljöbedömning  
Kommunen bedömer att genomförandet av efterföljande detaljplan/detaljplaner kan antas 
medföra en betydande miljöpåverkan. Länsstyrelsen delar kommunens bedömning.  

Synpunkterna i detta yttrande är synpunkter som ska beaktas och inarbetas både i planhandlingar 
och i den kommande miljökonsekvensbeskrivningen.  

Kommentar 

Miljökvalitetsnormer 

En beskrivning av påverkan i vattnet hanteras parallellt i arbetet med vattendom för området. 
Frågor om påverkan under byggtid är inkluderade i vattendomen. 

Risk för olyckor, översvämning erosion och människors hälsa 

Många tekniska utredningar för Tullkammarkajen finns framtagna sedan tidigare och i 
angränsande projekt. Flera av de synpunkter Länsstyrelsen har finns det grova svar på i de 
utredningar som tillhör delprojekt eller planprogrammet.. Ytterligare utredningar kommer tas 
fram för att detaljstudera de kvarstående frågorna till detaljplanerna, MKB och projekteringen. 
 
Provtagningsplaner för sanering pågår och ligger före arbetet med detaljplanen i ett eget 



delprojekt. Det innebär att frågorna hanteras och löses parallellt och ingår inte i detaljplanen. 
 
Utbyggnaden av Tullkammarkajen bedöms inte belasta trafiksystemet så att riksintresset för 
hamnen riskeras att påverkas negativt. En omfördelning av trafiken sker genom södra infarten 
vilket framgår av detaljplanens syfte för södra infarten: 

 
 
För övrigt förutsätter kommunen att Trafikverket i sin Järnvägsplan redovisar anläggningens 
påverkan och konsekvenser på omgivningen.  
 
Kommunen tar med sig Länsstyrelsens information och förslag i kommande utredningar för 
Tullkammarkajen. När det gäller översvämningsrisk från Nissan och ett eventuellt dammhaveri är 
det är havet som är utmaningen. Översvämningsrisken från Nissan och eventuellt dammhaveri 
är, i förhållande mot havet, lägre höjdmässigt. 

Påverkan på övriga stadsdelar 

I ÖP/FÖP är detta studerat och kommunen ser det som positivt med en utveckling av staden 
genom nya centrala bostäder som kan bidra till att stärka centrum. 
Mängden lokaler i planprogrammet har baserats på en analys av det lokala kundunderlaget, och 
jämförts med övriga Halmstad. 

Kulturmiljö 
Planprogrammet kompletteras i sin beskrivning av påverkan på kulturmiljö. 

Föreslagen stadsomvandling för Tullkammarkajen finns i FÖP (Fördjupad översiktsplan för 
Halmstad) samt styrdokumentet. Att spara industribyggnader som inte har höga byggnadsvärden i 
sig ligger inte i linje med den utveckling som beskrivs enligt FÖP. Avsikten är inte att bevara 
områdets identitet som småskaligt industriområde utan de huvudsakliga nycklar i form av äldre 
och värdefulla byggnader och byggnadsverk samt strukturen som finns. 

Trots att Kajskjulet är C klassat utifrån sin ursprungliga användning samt de kulturverksamheter 
som har varit verksamma efteråt så kommer byggnaden föreslås att rivas. Byggnaden är i mycket 
dåligt skick och innehåller byggnadsmaterial som är hälso- och miljöskadliga. Av denna anledning 
har byggnaden stått tom och oanvänd i flera år. Placeringen av byggnaden blockerar även delar av 
det viktiga stråket i Kajpromenaden och försvårar utvecklingen av stråket, vilket även i tidigare 
arbeten och beslut utpekats som mycket viktigt för Halmstad. 



Byggnader inom fastighet Orkanen 1 avses bevaras men är även dessa i ett dåligt skick. 
Byggnadernas volym och form är dock svåra att arbeta vidare med kopplade till funktioner och 
en helhet, detta gäller främst det gamla kontoret för Kooperativa förbundet. Om Länsstyrelsen 
bedömer att det finns höga värden i byggnader inom programområdet finns alltid möjligheten för 
Länsstyrelsen att inrätta byggnadsminnen enligt 3 kap Kulturmiljölagen. Planprogrammet 
förtydligas gällande vilka byggnader som avses bevaras. 

Järnvägsparkens identitet och funktion som park stärkt med förslaget i planprogrammet. 
Ursprungligen var det aldrig meningen att parken skulle vara så stor som den är idag, knappt 
hälften i ursprunglig stadsplan. Men med förändrat behov av grönska och minskat behov av 
trafikändamål inom parken så kommer en parkändamålet att utökas. Den äldre parkstrukturen 
bevaras och kompletteras med nya parkytor för aktiviteter som bidrar till att befolka platsen över 
tid och efter behov. Stråk och så vidare har illustrerats generellt i planprogrammet men för att 
säkerställa att hänsyn tas till parkens ursprungliga gestaltning och kulturmiljövärden kommer 
parkens gestaltning och framtida innehåll att studeras mer i detalj i senare skede.  

Avgränsning av Miljöbedömning 
Länsstyrelsen via mail till kommunen 2025-03-31 har förtydligat att de delar kommunens 
inställning till avgränsning av innehållet i en Strategisk miljökonsekvensbeskrivning som ska tas 
fram. Via yttrandet ovan framför Länsstyrelsen en ökad grad av detaljer för de punkter som finns 
preciserade i Undersökningen om betydande miljöpåverkan. 

 

I övrigt noteras synpunkterna. 

 

Trafikverket 
Riksintresset Halmstads hamn  

Trafikverket har preciserat riksintresseanspråket med tillhörande områden för Halmstads hamn. 
Riksintressepreciseringen för Halmstad hamn visar Trafikverkets syn på riksintresset utifrån 
målavvägning mellan olika intressen. Den är Trafikverkets underlag till Länsstyrelsen för 
prövning av planer som berör riksintresset samt underlag för kommunernas upprättande av 
planer.  

Riksintresset ska enligt bestämmelserna i 3 kap. 8 § miljöbalken skyddas mot åtgärder som 
påtagligt kan försvåra tillkomst eller utnyttjande av anläggningen. Riksintressets markanspråk 
kring en hamn utgörs av mark som direkt används eller som i framtiden kan komma att användas 
för sjöfartens behov. För att tillkomst eller utnyttjande av riksintresset inte ska försvåras måste 
ytterligare områden beaktas när ny bebyggelse eller markanvändning planeras. Det kan handla om 
områden som påverkas av buller från hamnen.  

Enligt Länsstyrelsen är Halmstads hamn en viktig nod ur ett krisberedskaps- och 
totalförsvarsperspektiv. Det är därför viktigt med redundans över tid för att säkerställa 
samhällsviktiga transporter.  



Det landområde som ingår i riksintresset utgörs av följande delar:  

 Kajer och förtöjningsanordningar  

 Lasthanteringsyta och område med fast lasthanteringsutrustning  

 Uppställningsyta, lagringsyta samt byggnader, cisterner och andra anordningar för 
omhändertagande av gods och lasthanteringsutrustning  

 

Buller - hamn  

Trafikverket bedömer att för att skydda riksintressets funktion bör man utgå från Boverkets och 
Naturvårdsverkets riktvärden för industribuller och trafikbuller vid bedömning av påverkan på 
riksintressets funktion. För att skydda riksintressets framtida behov behöver bullerutredningar 
redovisas och beaktas vid bygglovsansökningar och detaljplaneärenden inom områden där dessa 
riktvärden kan överskridas. Bostadsbyggnader bör kunna medges upp till angivna nivåer för zon 
A i Tabell 1, med beaktande av riktvärde för uteplats enligt Tabell 2. I zon B förutsätts att 
byggnaderna bulleranpassas och att det finns tillgång till ljuddämpad sida. 

Trafikverket har lagt till bilder av tabeller för bullerriktvärden från:  

Boverkets allmänna råd (2020:2) om omgivningsbuller utomhus från industriell verksamhet och 
annan verksamhet med likartad ljudkaraktär 

För att avhjälpa begränsning av verksamheten till följd av bullerproblem är dämpning vid källan 
önskvärt. Det är dock generellt svårt att utföra effektiva bullerdämpande åtgärder vid hamnar 
beroende på att huvuddelen av verksamheten bedrivs utomhus och avskärmningar är svåra att 
utföra. I hamnen sker ljudutbredningen till stor del över vatten utan någon tillskottsdämpning av 
vegetation, avskärmningar, etc. Det är också svårt att ställa krav på bullret från fartygen och olika 
fartyg har ljudutblås på olika platser. Därför är det nödvändigt att ta hänsyn till bullersituationen 
när man planerar bostäder, verksamheter och friluftsområden.  

De faktorer som påtagligt kan försvåra tillkomsten eller utnyttjandet av anläggningen Halmstads 
hamn, är i första hand tillkommande störningskänslig bebyggelse inom det område som är utsatt 
för buller från hamnverksamheten. Trafikverket anser därför att man redan i detta skede bör 
överväga vilken typ av beybyggelse som lämpar sig bäst i denna del av området alternativt lägga 
stor vikt vid planeringen av bostadskvarteret närmast hamnen.  

Stationsgatan  

Stationsgatan är en kommunal gata som enligt planhandlingarna utgör ett av Tullkammarkajens 
viktigaste huvudstråk och som tillsammans med Bredgatan utgör områdets huvudsakliga 
stadsgator. I handlingarna anges även att gatan kommer vara en viktig del av Halmstads utvidgade 
stadskärna i framtiden. Stationsgatan är även primär utryckningsväg.  

De korsningar som ansluter till Stålverksgatan idag är högt belastade och kommer att påverkas 
ytterligare med framtida utbyggnad av området. Den nya bron över Nissan i förlängningen av 



Stålverksgatan kommer troligtvis att minska belastningen på Viktoriagatan, men samtidigt öka 
belastningen i korsningen mellan Stålverksgatan och Stationsgatan.  

För att riksintresset och verksamheten ska fungera, är det av stor vikt att kommunikationerna till 
och från hamnen fungerar på ett bra sätt. Utvecklingen av områdena kring hamnen måste ske på 
ett sådant sätt att hamnen inte påverkas negativt. Åtgärder som menligt påverkar till hamnen 
anslutande infrastruktur kan bedömas påtagligt skada riksintresset. Exempelden nya vägen i tid 
eller från andra vägar. Inducerad trafik inkluderar inte heller ökad trafik på grund av att 
befolkning eller ekonomiskt utrymme ökar.  

Det är inte nya vägar i sig utan den ökade hastigheten och den relativa attraktiviteten med ny 
vägkapacitet som gör att trafikanter använder de ökade möjligheterna till att öka sina transporter 
och därmed det totala trafikarbetet. Trafikanterna utnyttjar tidsvinsterna de gör på ökade 
hastigheter till att resa mer och längre. Den ökade nytta som väginvesteringen ger möjlighet till 
genom t ex ökad hastighet eller kortare avstånd till alternativa aktiviteter innebär att den genererar 
ökad trafik utöver den som fanns redan innan.  

I söder avgränsas Tullkammarkajen av högfartsgatan Stålverksgatan som via en ny bro skapar en 
länk mellan den östra och västra sidan av Nissan. Hastigheten blir 40 kilometer i timmen och 
trafikmängden beräknas till cirka 14 000 fordon per dygn. Trafikverket saknar dock ett 
resonemang kring inducerad trafik som ej finns med i dessa beräkningar.  

Farligt gods  

Enligt Länsstyrelsens policy skall risker från farligt gods beaktas för nyetableringar inom 150 m 
från primärstråk för farligt gods. Trafikverket anser att Räddningstjänstens eventuella synpunkter 
på lokalisering och utformning av byggnaden ska inhämtas och beaktas.  

Flyghinder  

Byggnadsverk överstigande 20 meter kan påverka Luftfartsverkets CNS-utrustning. 
Luftfartsverkets CNS-utrustning används för att övervaka luftfarten inom svenskt territorium. Då 
CNS-utrustningens placering och specifika funktion är skyddsklassad kan byggnadernas 
eventuella påverkan på CNS-utrustningen endast bedömas av Luftfartsverket. Luftfartsverket är 
därför sakägare och ska ges möjlighet att yttra sig över etableringen. Detta görs genom 
Luftfartsverkets avgiftsfria tjänst "CNS-analys" som finns tillgänglig på deras hemsida: 
https://lfv.se/tjanster/flygplatstjanster/cns-analys  

Området berörs även av den så kallade MSA-påverkade ytan för Halmstad City Airport och 
Ängelholms flygplats, vilket är ett skyddsområde på 55 km kring flygplatser där flygplanen 
påbörjar den sista delen av inflygningen. Inom denna radie från instrumentflygplatser finns en 
risk att flygtrafikens navigationshjälpmedel och landningsprocedurer störs vid etableringar av 
ledningsmaster och högspänningsledningar. En flyghinderanalys ska göras vid etablering av 
byggnader eller byggnadsverk som överstiger 20 meter inomMSA-ytan. Flyghinderanalysen ska 
skickas till berörda flygplatser. För mer information, se Luftfartsverkets hemsida: 
https://www.lfv.se/tjanster/flygplatstjanster/flyghinderanalys  



Övrigt  

Trafikverket önskar att ta tillfället i akt och flagga för behovet av samordning vad gäller 
tillgängliga ytor för massaupplag, byggbodar etc. under genomförandetiden för projekt Halmstad 
C bangårdsombyggnad. Detta då flera stora projekt i varandras närhet förväntas stå under 
produktion samtidigt. 

Kommentar 
Till planprogrammet har en undersökning om betydande miljöpåverkan tagits fram med slutsats 
att en strategisk MKB ska upprättas för detaljplanerna. I undersökningen befaras inte riksintresse 
för kommunikation eller hamn påverkas negativt: Oavsett så ska påverkan på riksintressen alltid 
konsekvensbeskrivas i en strategisk MKB.  

Vi har skickat planprogrammet till flyget som inte inkommit med något yttrande under samrådet 
av planprogrammet. Inte heller Försvarsmakten har lämnat något yttrande. Se även kommentarer 
till Länsstyrelsen gällande riksintressen och trafik.  

Planering av arbetsytor pågår där Trafikverket deltar.  
 
I övrigt noteras synpunkterna 

 

Lantmäterimyndigheten 
I planprogrammet anges namn på broar, torg och parker. Även om det står (med liten text) på 
kartskisserna att det är förslag på platsnamn, så upprepas namnen på bild efter bild. Det finns 
även i text där tex torgen beskrivs. Namnförslagen står som rubrik utan att det anges att de inte 
är officiella namn. Detta medför att informella arbetsnamn skapas, vilka kommer att bli svåra att 
arbeta bort till förmån för de kommande officiella namnen. Namn på broar, torg och parker ska 
tas fram enligt god namnsed i enlighet med 1 kap 4 8 Kulturmiljölagen och beslutas av 
byggnadsnämnden. Lantmäterimyndigheten vill poängtera att namnförslag inte ska anges i 
planprogrammet. 

Kommentar 
Arbetsnamnen i planprogrammet har funnits med för att allmänhet och remissinstanser ska ha 
lätt att orientera sig samt att på ett mer tilltalande sätt beskriva det som föreslås. Beslut i frågan 
form namngivning fattas i den formella processen. 
 
Planprogrammet förtydligas med att det är arbetsnamn som avses. Arbetsnamnen för gång- och 
cykelbroarna justeras så att namnen istället är kopplade till de gator som de ansluter till. 
 

 



YTTRANDEN FRÅN KOMMUNALA NÄMNDER, M FL. 

Kulturnämnden 
Kulturnämnden tycker att det är positivt att kultur och konst är så framträdande i 
planprogrammet. Dock är det viktigt att sakkunniga involveras för att säkerställa att 
formuleringarna kring kultur och konst ger förutsättningar för genomförande i utbyggnadsfasen.  

Det är viktigt att den budget som avsätts för kultur och konst speglar ambitionsnivån i 
planprogrammet. Det kan till exempel ske genom att avsätta 1% av budgeten till konstnärlig 
gestaltning vid byggnation av allmän plats.  

I den fortsatta planprocessen behöver kommunen kunna säkerställa att fastighetsägarna bygger 
lokaler som är anpassade för den kulturverksamhet som visionen ger uttryck för, till exempel 
genom att ställa krav vid exploateringsavtal. Restauranger och verksamheter i bottenplan måste 
ges byggnadstekniska förutsättningar för att kunna erbjuda kreativ verksamhet. Det innebär till 
exempel luftspalter mellan bottenplan och lägenheter samt eventuellt extra ljudisolering.  

Frågan om uthyrning av lokaler för kulturella och kreativa näringar är viktig att ha en strategi 
kring. Hur kan kommunen vara förebildlig i att erbjuda passande lokaler för den kreativa 
branschen? Kan till exempel erbjudandet av lokaler till kulturella och kreativa näringar bli en del 
av allmännyttan genom HFAB:s uppdrag?  

Planprogrammet är inte konsekvent i hanteringen av Kajskjulet. På vissa sidor finns det med, på 
vissa har byggnaden flyttats (s.31, 35, 44) eller rivits (s.29, 71, 79). Kajskjulet  

Kommentar 
Beskrivningen av kajskjulet ses över i planprogrammet, se även kommentar till Länsstyrelsen. 
 
 

Miljönämnden 
Miljönämnden har aktivt deltagit i planprogrammet och framfört synpunkter angående förorenad 
mark, omgivningsbuller i området samt avgränsningen av miljökonsekvensbeskrivningen (MKB). 

Miljönämnden anser det vara positivt att handläggare på miljöenheten har varit inbjudna att delta 
i projektet Tullkammarkajen redan från start. Miljönämnden vill uppmärksamma att det är viktigt 
att utredare och handläggare på miljöenheten fortsätter att delta i detaljplaner och projekt som 
berör miljöbalken och miljönämndens arbete, även i det fortsatta arbetet med Tullkammarkajen. 

Kommentar 
Miljönämnden kommer att vara delaktiga i kommande planering och arbeten på 
Tullkammarkajen. 
 

Teknik- och Fastighetsnämnden  
Trafik 



Planprogrammets hållbarhetsmål, tillsammans med områdets utformning, visar på höga 
ambitioner för hållbara färdsätt och ett nytänk kring mobilitet i staden. Planprogrammet 
redovisar ett gatunät bestående av relativt smala gatusektioner, där ett flertal av gatorna även ska 
vara enkelriktade. Denna utformningsprincip syftar till att skapa ett område med låga hastigheter, 
där fotgängare och cyklister prioriteras. Teknik- och fastighetsnämnden ser positivt på dessa 
ambitioner som ligger i linje med kommunens planer och mål för att främja hållbart resande. 

Vidare är planprogrammets ambition att samla all parkering i mobilitetshus för att minska antalet 
motorfordon inne i området, vilket teknik- och fastighetsnämnden ser som positivt. påpeka att 
detta kräver att ett helhetsgrepp tas kring parkeringsfrågan under detaljplaneskedet, även i 
områden som angränsar till planområdet, för att säkerställa att parkeringen styrs till rätt 
mobilitetshus. Nämnden vill dock i det fortsatta arbetet med detaljplaner och projektering, är det 
viktigt att ytor för räddningstjänst och renhållning säkerställs. 

Landskap 

Planprogrammet för Tullkammarkajen fokuserar på att skapa en grön och hållbar stadsdel där 
naturen spelar en viktig roll, vilket teknik- och fastighetsnämnden ser positivt på. Genom att 
kombinera parker, promenadstråk och kajnära vistelsemiljöer främjar programmet rekreation, 
social samvaro och klimatanpassning. Planprogrammet visar en tydlig ambition att skapa en grön, 
modern och hållbar stadsdel och detta stämmer väl överens med kommunens mål om en grönare, 
mer levande och mer hållbar stad. 

Teknik- och fastighetsnämnden ser dock att det vore önskvärt att Tullkammarparken går obruten 
genom hela området, i stället för att som i förslaget dela upp parken i två delar, den norra delen 
och den södra. Vidare ser nämnden att det är viktigt att det i det fortsatta arbetet med detaljplaner 
och projektering säkerställs att bredden på Tullkammarparken inte blir för smal och därmed inte 
upplevs som en park utan som en grön passage. 

Det i planprogrammet föreslagna gröna anläggningarna, exempelvis parkerna och regnbäddarna, 
kommer sannolikt generera höga driftskostnader. För att få en tydligare kostnadsbild förutsätter 
teknik och fastighetsnämnden att en driftkalkyl tas fram i detaljplaneskedet. 

Rekreation, fritid 

Att anlägga en bassäng i Nissan kan erbjuda en unik och naturnära badupplevelse som skiljer sig 
från traditionella badplatser och simhallar. Det kan bli en attraktiv plats för både invånare och 
turister, vilket kan bidra till att öka besöksantalet och därmed stödja lokala företag och ekonomin. 
En bassäng i Nissan kan också främja centrumnära utomhusaktiviteter och naturupplevelser, 
vilket är viktigt för både fysisk och mental hälsa. I det fortsatta arbetet med detaljplaner behöver 
förutsättningarna för ett bad i Nissan utredas vidare ur en rad aspekter såsom vattenkvalitet, 
badets uppbyggnad etc. Aven framtida investerings- och driftkostnader behöver tydliggöras. 

Lokalbehov offentlig service 

Behovet av en ny förskola kopplat till de nya bostäderna har beaktats i planprogrammet 

Genomförande 



Utbyggnaden av området Tullkammarkajen kommer pågå under många år och ske samtidigt som 
flera andra stora projekt i närområdet (bro över Nissan, Stationsstaden, hamnutbyggnaden). 
Detta kommer ställa stora krav på utbyggnadsamordning både i tid och rum. I den fortsatta 
processen vill teknik- och fastighetsnämnden vara tydliga med att projektering och vidare 
utredningar behöver påbörjas i samband med detaljplanernas uppstart och parallellt med 
utarbetandet av desamma, för att säkerställa att höjdsättning, dagvatten- och skyfallshantering, 
tillgänglighet med mera gör detaljplanerna genomförbara på både ett hållbart och ett 
kostnadsmässigt effektivt sätt. 

Driftbudget för denna nya stadsdel måste tilldelas och anpassas till ambitionen för området. 

Kommentar 
I kommande arbete kommer utformningen av parken i det utpekade läget ses över. Vid behov 
justeras kvartersmarken för att bättre bemöta behov för dagvattenhantering och grön koppling. 
 
I övrigt noteras synpunkterna. 
 

Byggnadsnämnden 
Byggnadsnämnden är positiva till förslaget av planprogrammet och har varit med tidigt i 
processen. De har inga invändningar mot planprogrammets mål och visioner i detta skede. Vid 
detaljplanskedet kommer nämnden att noggrant följa frågor som byggrätt, kulturmiljö, gestaltning 
och parkering. De betonar vikten av att fortsätta delta tidigt i processen för att bidra med 
synpunkter och skapa en bra helhet. Byggnadsnämnden yttrar sig under rubriken analys och 
förslag. 

Kommentar 
Byggnadskontoret kommer fortsättningsvis och i hög grad ingå i det kommande arbete med 
detaljplanerna. 
 

Barn- och utbildningsnämnden 
Barn- och ungdomsnämnden ställer sig positiv till samrådsförslaget. Planprogrammet tar höjd för 
de förskoleplatser som området är behov av. Barn- och ungdomsförvaltningen har varit delaktig i 
det förberedande arbetet för samrådsförslaget och önskar att få delta i det vidare arbetet i de 
frågor som berör barn- och ungdomsförvaltningen.  

Barn- och ungdomsnämnden vill belysa att Tullkammarkajens lokalisering är betydelsefullt för 
nämndens arbete i att motverka skolsegregationen. Tullkammarkajens geografiska läge gör det 
möjligt att skapa möten mellan barn från olika delar av Halmstad med olika socioekonomiska 
förutsättningar. Det är därför önskvärt att det finns en planberedskap för grundskola i området.  

Kommentar 
I uppdraget via projektdirektiv för Tullkammarkajen har det inte ingått att studera möjligheten 
för en ny grundskola. 
 



ÖVRIGA REMISSINSTANSER 

Nordion Energi 
Nordion Energi AB där Weum Gas AB och Swedegas AB ingår har tagit del av inkomna 
handlingar i ovan rubricerat ärende. Weum Gas har distributionsledningar för gas inom området 
för planprogrammet, se figur nedan.  

Gasledningarna är underkastade Energigasnormens regler (EGN) som bland annat anger minsta 
skyddsavstånd mellan ledning och byggnad inom tätbebyggelse (2 meter) samt närmaste gräns för 
område med förväntade grävningsaktiviteter. Plantering av träd bör ej ske närmare en gasledning 
än 3 meter. För att minska risken för skador på träd i samband med eventuella framtida arbeten 
med distributionsledningen rekommenderas att träd i närheten förses med rotskydd.  

Förändringar i bebyggelse kan innebära att befintliga gasledningar måste flyttas eller att särskilda 
försiktighetsmått behöver vidtas. För att sådana åtgärder ska kunna anpassas i möjligaste mån till 
aktuellt område, är det viktigt att vi involveras i ett tidigt skedde av detaljplaneprocesser.  

För ledningsvisning till www.ledningskollen.se som redovisar med kartunderlag och dxf-fil. Det 
är viktigt att samråd sker med Weum Gas områdeshandläggare redan i tidigt projekteringsskede, 
speciellt om arbete sker i närheten av gasledningen och flytt av våra ledningar ska genomföras.  

Kommentar 
Inför arbetet med planprogrammet har ledningskoll gjorts och underlag från Nordion Energi har 
levererats. Planprogrammet har tagit hänsyn till de ledningar som finns genom att befintlig 
gatustruktur bibehålls. Ytterligare detaljstudier av ledningar och områdets utformning sker i 
kommande skede med för-projektering/projektering och detaljplan. 
 
 

LBVA 
På sidan 10 är följande skrivet under kapitlet Målbild och rubrikerna Styrdokument samt VA-
plan:  

VA-planen säkerställer att Tullkammarkajen har tillförlitlig och hållbar vatten- och avloppsinfrastruktur, vilket 
är avgörande för både nybyggnation och renovering av befintliga strukturer. Planen innebär också anpassning för 
att hantera framtida behov och klimatpåverkan.  

För att säkerställa ovanstående krävs detaljprojektering. Det är därför nödvändigt att 
planprogrammet samt efterföljande detaljplaner lämnar tillräckligt utrymme för VA-ledningar. 
Detta innebär att planprogram och detaljplaner är flexibla så att exempelvis gatubredder kan 
utökas efter det att krav på utrymme för VA-ledningar fastställts. Exempelvis är det ännu inte 
känt vilket utrymme dagvattenledningar för avbördning av Stationsstaden eller från Trafikverkets 
områden kräver eller om skyfallshantering kräver ledningar eller kanaler.  

På sidan 18 är följande skrivet under kapitlet Förutsättningar och rubrikerna Analys samt 
Dagvatten och skyfall:  



Tullkammarkajen är ett område som tar emot dagvatten från hela Öster. Vid ett skyfall, ett väldigt kraftigt regn 
som faller under en kort tid, är risken stor att stora mängder vatten kommer behöva ledas, och eventuellt renas, 
genom området då det ligger i anslutning till Nissan som är recipient.  

Tullkammarkajen tar inte emot dagvatten från hela Öster, dock tar Tullkammarkajen emot 
dagvatten från stora delar av östra Halmstad samt från delar av Trafikverkets järnvägsområde.  

På sidan 18 är följande skrivet under kapitlet Förutsättningar och rubrikerna Analys samt Vatten- 
och avlopp:  

Pumphuset ligger i den södra delen av planområdet, vid korsningen Strandgatan och Stålverksgatan, och är en del 
av Halmstads vatten- och avfallshanteringssystem. Pumphuset inkluderar även ett nätverk av underjordiska rör 
som är viktiga för dess funktionalitet. Pumphuset kan avge ljud och lukter, så om det ska integreras i en ny 
struktur bör lämpliga åtgärder vidtas för att minska dessa, samt estetiska uppgraderingar av byggnadens struktur 
och fasad.  

Nämnda pumphus är ett av Halmstads kommuns största pumpstation. Pumpstationen trycker 
spillvatten från den östra delen av Halmstad, under Nissan till den västra delen av Halmstad där 
Västra strandens reningsverk är beläget. Därför bör stycket omformuleras gällande uttrycket 
avfallshanteringssystem.  

Om det anses nödvändigt att reducera ljud och lukt från pumpstationen eller om estetiska 
uppgraderingar anses nödvändiga förutsätter LBVA att dessa reduceringar och uppgraderingar 
inte belastar VA-kollektivet.  

Förutom nämnd pumpstation kommer fler pumpstationer för spillvatten att behöva anläggas 
inom Tullkammarkajen. Detta för att avbörda spillvatten från ny bebyggelse. Placeringen av 
pumpstationerna kan föreslås vid förprojekteringen men kan inte fastställas förrän 
detaljprojekteringen är färdigställd. Flexibla ytor för pumpstationerna behöver därför finnas fram 
till dess detaljprojekteringen är fastställd.  

Även ny huvudvattenledning för dricksvatten kommer anläggas i området och plats för denna 
behöver säkras inom planen. Då ledningen har stor kapacitet behöver ett brett skyddsavstånd 
från ledningen säkerställas.  

På sidan 32 är följande skrivet under kapitlet Programförslag:  

Nya broar som kommer att koppla Tullkammarkajen till andra sidan av Nissan.  

• Tullbron  

• Jungmansbron  

• Söderbon  

Vid anläggande av nya broar över Nissan behöver förmodligen befintliga VA-ledningar, vilka 
kommer i konflikt med fundament etc. för broarna, flyttas. LBVA förutsätter att flytt av VA-
ledningar inte belastar VA-kollektivet.  



På sidan 34 är följande skrivet under kapitlet Programförslag och rubriken Järnvägsparken:  

Befintliga träd bevaras och ytterligare planteringar samt en ny central damm tillförs för att hantera vatten och ge 
parken liv. Strategiskt placerade sittplatser, dagvatten hantering, grillplatser och förbättringar vid 
gångvägskorsningar ökar användbarheten, medan en kulturpark kring Tullhuset skapar utrymme för kulturella 
utomhusaktiviteter.  

Om central damm för dagvattenhantering skall anläggas är det viktigt att dammen utformas efter 
behov av fördröjning av dagvatten. Om inte behov av fördröjning konstateras vid framtida 
projektering, kan LBVA inte bekosta eller ansvara för dammen.  

Vid Järnvägsparken i Dillbergsgatan och i Dillbergsgatans förlängning till Stuvaregatan finns 
befintlig stor kombinerad ledning. Hänsyn till denna ledning behöver tas gällande överbyggnad, 
trädplanteringar etc.  

På sidan 40 är följande skrivet under kapitlet Programförslag och rubriken Marina och 
småbåtshamn:  

Södra Tullkammarkajen är en lämplig plats för småbåtshamn med gästhamn. Platsen kring pumphuset i söder 
föreslås utvecklas till ett mindre maritimt centrum för båtverksamhet och båtuppställning. Småbåtshamnen ger 
plats för de boendes egna båtar liksom för en mindre gästhamn. Redan i ett tidigt skede ska platsens identitet 
utvecklas – en temporär gästhamn. 

Pumpstationen är en av Halmstads kommuns största pumpstationer och i omgivande mark finns 
stora befintliga VA-ledningar vilka inte får överbyggas. Hänsyn behöver tas till nämnda ledningar 
så att framtida schaktning och underhåll kan utföras utan påverkan på omkringliggande 
bebyggelse.  

Ny huvudledning för dricksvatten kommer anläggas i området och plats för denna behöver 
prioriteras inom planen. Då ledningen är mycket stor behöver även skyddsavstånd från ledningen 
säkerställas.  

På sidan 41 är följande skrivet under kapitlet Programförslag och rubriken 
Tullkammarparken:  

Tullkammarparken är en lokal park som kopplar ihop norra och södra Tullkammarkajen via en grön och bilfri 
gångväg, samtidigt som den ansluter till förskolorna. Parken hanterar dagvatten genom en nedsänkt del med träd 
och planteringar, medan lekstrukturer, trampstenar och kantdetaljer skapar interaktivitet  

Dagvattenhanteringen inom parken förutsätter LBVA är lokal hantering vilken inte ingår i det 
allmänna systemet för dagvattenhantering. Om hanteringen av dagvatten i parken skall vara 
allmän behöver ett behov för detta finnas.  

På sidan 54 är följande skrivet under kapitlet Programförslag och rubriken Dagvattengata:  

Stapelgatan är en gångfartsgata och utgår från en befintlig gata på Tullkammarkajen. I gatan finns idag ett större 
ledningsstråk som är viktigt för Halmstad. Gatan utgör även ett särskilt viktigt dagvattenstråk idag och i 
framtiden.  



För att möjliggöra plantering av träd i gatan samt kunna programmera för dagvattenfördröjning har gatan en 
något bredare sektion än övriga gångfartsgator.  

I Stapelgatan finns mycket stor befintlig dagvattenkulvert samt även en mycket stor bräddledning 
från det kombinerade systemet. Byggnationer etc. behöver anpassas för ledningarna då läckage på 
ledningarna kommer att ha mycket står påverkan på omkringliggande mark och bebyggelse. 
Omkringliggande mark och bebyggelse behöver anpassas utifrån risken och påverkan från 
ledningarna. Omkringliggande mark behöver även anpassas så att schaktning och underhåll av 
ledningarna kan utföras utan påverkan på omkringliggande bebyggelse.  

På sidan 58 är följande skrivet under kapitlet Programförslag och rubrikerna Högfartsgator 
samt Stålverksgatan:  

I söder avgränsas Tullkammarkajen av högfartsgatan Stålverksgatan som via en ny bro skapar en länk mellan 
den östra och västra sidan av Nissan. Den är utformad som en stadsgata längs med Tullkammarkajens kvarter 
och fortsätter västerut i den nya Söderbron.  

I Stålverksgatan finns viktiga ledningar för Halmstad som bland annat leder till ett pumphus strax norr om den 
nya Söderbron. För dessa ledningar behövs en ledningsyta på 8 meter.  

Gatans huvudsakliga gatusektion kantas av träd i en flexzon mellan körbana och gång- och cykeltrafiken. 
Träden anläggs med rotskydd på 4 meter. Stålverksgatan är ett eget projekt som inte ingår i planprogrammet för 
Tullkammarkajen.  

Förutom det komplexa system med befintliga VA-ledningar som finns i Stålverksgatan samt i 
gatans förlängning mot Nissan så kommer ny huvudvattenledning anläggas i Stålgatan och under 
Nissan. 

Hänsyn till samtliga befintliga VA-ledningar samt den planerade huvudvattenledningen behöver 
säkerställas. Förutom detta kommer nya VA-ledningar anläggas för att försörja Tullkammarkajen 
och Stationsstaden. Även för dessa VA-ledningar behöver mark säkerställas så att schaktning och 
underhåll kan ske.  

Att i detta tidiga skede föreskriva mått för ”ledningsyta” eller för rotskydd är inte möjligt. Dessa 
mått kan inte fastställas förrän vid detaljprojekteringen. En förprojektering dock ge en anvisning 
om måtten.  

På sidan 62 är följande skrivet under kapitlet Programförslag och rubrikerna Klimatanpassning 
samt Stapelgatan:  

Höjderna varierar från +2,60 m (Stationsgatan) till +1,72 m (kajkant). Gatan är avgörande för 
skyfallshantering från Tullkammarkajen och områden öster om planområdet. Den måste behållas 
på sina nuvarande nivåer för att möjliggöra dagvattenflöden och pumpning till Nissan. Dagvatten 
renas i grönytorna i Stapelgatan samt i pumpstation innan det rinner ut i Nissan.  

Nämnd pumpstation kan inte rena dagvatten, rening av dagvatten behöver ske nära källan. Om 
det är dagvatten från gatorna så behöver detta dagvatten renas vid gatorna.  



På sidan 62 är följande skrivet under kapitlet Programförslag och rubrikerna Klimatanpassning 
samt Pumphuset:  

Befintliga nivåer kommer att bibehållas för att säkerställa åtkomst till ledningar och upprätthålla funktionalitet, 
såvida inte en ersättning utvecklas. Pumphuset och området runtomkring ligger på cirka +2,00 m RH2000 idag.  

LBVA förutsätter att lydelsen ”såvida inte en ersättning utvecklas” innebär att om pumpstationen 
eller tillhörande ledningar skall flyttas så bekostas inte detta av VA-kollektivet.  

Gällande beskrivning av Dagvatten på sidan 64 under kapitlet Programförslag samt rubriken 
Dagvatten har LBVA följande att erinra:  

De beskrivna dagvattenfördröjningarna, samt dagvattenhanteringarna förutsätter LBVA inte ingår 
i det allmänna systemet och att anläggning och drift av dessa inte påverkar VA-kollektivet.  

Den figur som beskriver att – Stapelgatan behåller sin nuvarande höjd, integrerar de befintliga 
ledningarna och fungerar som en viktig dagvattenväg för området österut. – visar enbart vilken 
bred gatan behöver för de befintliga ledningarna. Efter för- eller detaljprojektering kan gatans 
bredd behöva ökas för att säkerställa schakt och underhåll även för nyanlagda VA-ledningar för 
försörjning av abonnenter längs gatan.  

Gällande beskrivning av Arkitektur på sidorna 72 och 73 under kapitlet Programförslag samt 
rubriken Arkitektur har LBVA följande att erinra:  

Balkonger etc. behöver anpassas så att de inte förhindrar schakt och underhåll av VA-ledningar. 

 

På sidan 88 är följande skrivet under kapitlet Genomförande samt rubrikerna Organisation 
samt Byggaktörer:  

 Tar fram geotekniska utredningar och övriga utredningar för att säkerställa byggnadens byggbarhet. De 
ska även följa kommunens riktlinjer, exempelvis LBVAs dagvattenriktlinje som handlar om att rena 
dagvatten.  

Halmstads kommuns Riktlinje för hållbar dagvattenhantering samt Rutin för hållbar 
dagvattenhantering är riktlinjer beslutade av Halmstads kommunfullmäktige och är riktlinjer som 
skall följas av både byggaktörer inom kvartersmark samt av Halmstads kommuns förvaltningar 
och bolag. Detta innebär att även Halmstads kommun skall följa riktlinjerna vid anläggande av 
allmän platsmark där gator, GC-banor, torg, parker mm inkluderas.  

Riktlinjerna skall genomsyra samtliga detaljplaner så att de uppfyller de krav som riktlinjerna 
angiver.  

 

På sidan 92 är följande skrivet under kapitlet Genomförande och rubrikerna Planprocess samt 
Detaljplaner:  



Planläggning av området kommer att ske genom framtagande av två detaljplaner som omfattar ett eller flera 
kvarter samt relevant allmän plats. Strukturplanen i planprogrammet visar helhetsplaneringen för området, vilken 
sedan preciseras i varje detaljplan. Planprogrammet syftar till att reglera utformningen av såväl allmän plats som 
kvartersmark och säkerställa en fungerande och hållbar helhet även om detaljplanerna omfattar mindre områden.  

Det är av yttersta vikt att planprogrammet samt efterföljande detaljplaner är tillräckligt flexibla för 
att tillåta adekvat utrymme för VA-ledningar, vilkas utbredning inte är kända i dag. Exempelvis är 
inte Trafikverkets krav på avbördning av dagvatten känt. Ett större stråk för dagvattenkulvert 
behöver därför finnas med i planprogram samt detaljplaner fram till dess att Halmstads kommun 
får kännedom om Trafikverkets krav.  

På sidan 96 är följande skrivet under kapitlet Konsekvenser samt rubrikerna 
Miljökonsekvenser samt Markföroreningar:  

Marken i Tullkammarkajen är delvis förorenad och kommer behöva saneras. Viss sanering kan även behövas i 
nollalternativet.  

LBVA förutsätter att sanering av områden där nya allmänna VA-ledningar anläggs inte belastar 
VA-kollektivet. 

Kommentar 
Representanter från LBVA har deltagit i utformningen av planprogrammet. LBVA kommer även 
fortsättningsvis vara delaktiga i utformningen av Tullkammarkajen. 
 
Synpunkter gällande s. 18 justeras. 

Pumphuset vid Stålverksgatan ska inte flyttas men en omgestaltning krävs samt åtgärder för lukt 
och buller vilka bekostas av projektet. 

Marksanering är ett eget delprojekt och pågår parallellt med planeringen av området. 

I övrigt noteras synpunkterna. 

 

HFAB 
HFAB är positivt inställda till utvecklingen av Tullkammarkajen och de högt satta ambitionerna 
och hoppas på sikt få vara en del av att göra det till verklighet. Följande yttrande kan utifrån det 
ses som rådgivande synpunkter och vi hoppas att kommunen ser detta yttrande som en inbjudan 
att i efterföljande samtal ta del av HFAB:s erfarenhet av att bygga energieffektiva, vackra och 
uppskattade bostäder.  

Visionen  

Den attraktiva stadsdelen: för attraktivitet och hållbar tillväxt  

Det är positivt med lokaler i bottenvåningar och här känner HFAB sig trygga med att vi med vår 
erfarenhet och kunskap om lokaler kan bidra till utformning och förvalta detta, förutsatt att det 
finns rätt förutsättningar.  



Utifrån erfarenheter från Nissastrand och andra områden, samt med beaktande av att Halmstad 
har en stadskärna där det är svårt att få kommersiella företag att etablera sig ser HFAB en stor 
risk för att det byggs vakanta lokaler på Tullkammarkajen som blir stående tomma. 
Tullkammarkajen blir dessutom en konkurrent mot Halmstads City och Kungsfreden samt 
närliggande Stationsstaden som växer fram, vilket behöver beaktas i fortsatt arbete. Omfattningen 
av kommersiella lokaler kan därför behöva ses över och koncentreras till valda delar av området. 
Transporter med leveranser till och hantering av avfall från lokalerna bör också vägas in i detta.  

Den blågröna stadsdelen: för miljömässig och ekologisk hållbarhet  

Som bostadsföretag ser vi att några av våra största klimatpåverkande utsläpp ligger i våra 
hyresgästers bilresor och deras hushållsavfall. Att arbeta med både goda möjligheter att inte 
använda bilen för korta ärenden, samt fastighetsnära sortering av avfall är därför mycket viktiga 
frågor som inte ska underskattas i den fortsatta planeringen.  

För att uppmuntra återbruk av material i byggandet är det viktigt att gestaltningskraven inte blir 
så styrande avseende exempelvis material och kulörer så flera material kan kombineras. Exempel 
finns på projekt där avsikten varit att använda återbrukat, men detaljplanen förhindrade detta då 
mängden tegel inte räckte till hela byggnaden och detaljplanen inte godkände avvikande material 
för att komplettera detta på ett gestaltat sätt. Där lyfter planprogrammet en förståelse för platsens 
utsatthet för vind och saltvatten utan att styra exakt vilka material som ska användas, vilket är 
mycket positivt. 

Den inkluderande stadsdelen  

Avseende den inkluderande stadsdelen är HFAB en part som kan garantera hyresrätter över tid, 
som upplåts genom reglerat kösystem som inte särbehandlar någon eller ger oreglerade förturer. 
Vi ser oss därför som en naturlig del i den stadsdel som växer fram.  

Däremot finns en risk att högt ställda hållbarhetsmål som driver byggkostnaden tillsammans med 
alltför begränsade och styrda byggrätter leder till att endast projekt med mycket höga 
boendekostnader genomförs, vilket kan motverka visionen om en inkluderande stadsdel. Detta 
kan motverkas genom att beakta principer för resurseffektivt byggande, så utrymme för 
hållbarhetssatsningar ges.  

Hållbarhetsmålen  

Det är bra med mål att eftersträva, men HFAB saknar preciseringar av vad som ska ingå i flera av 
målen, och det finns mål som är utformade så att de är svåra att följa upp. Konkret upplevs några 
av målen omöjliga vid första anblicken, en del mål kan innebära motsättningar och andra kan 
beroende på definition faktiskt innebära lägre ambitioner än HFAB har i våra byggprojekt idag.  

Ett exempel är mål om max 100 kg restavfall per boende, vilket kan vara ett bra mål, men som 
idag kan vara svårt att följa upp.  

Det finns fler exempel på målsättningar och indikatorer som kan behöva ses över ytterligare för 
att vara uppföljningsbara och inte skapa motsättningar. För att skapa ekonomiska förutsättningar 



för att bygga en innovativ stadsdel bör kommunen även överväga att lämna tekniska val till 
byggherren som kan se till helheten när denne ska få ihop sitt projekt och sin ekonomi.  

Eftersom HFAB arbetar aktivt med flera av målsättningarna så bjuder vi gärna in kommunens 
representanter att bolla och jämföra de uppsatta målen med de vi har idag i en förutsättningslös 
dialog, så målsättningarna i planprogrammet kan bli än mer konkreta och uppföljningsbara.  

Programförslaget  

Övergripande upplevs förslaget som en attraktiv stadsdel med sammanhängande grönstruktur 
och tydlig prioritering av gång- och cykeltrafik, samt tydlig idé om hur området ska kopplas 
samman med omgivande stadsdelar och över Nissan.  

Det är positivt att ytor avsätts för service i form av skola och förskola, samt parker, vilket ger 
förutsättningar för en levande stadsdel, samt en livsstil utan bilberoende som går väl i hand med 
HFAB:s uppsatta mål om hållbar tillväxt.  

Kvartersmarken  

Utan att kunna mäta, utan endast jämföra med omgivande bebyggelse finns en oro för att några 
av kvarteren är något små, och att de utgår från att byggnaders djup är i smalaste laget. 
Tillsammans kan det innebära svårigheter att skapa grönskande ljusa gårdar och energieffektiv 
bebyggelse.  

Kvartersstaden är positiv på många sätt, framförallt för att skärma av mot buller och störningar, 
och skapa gårdskänsla. En mer uppbruten kvartersstad, med möjlighet till punkthus där 
bullersituationen så tillåter, med olika djup på byggnadskropparna ger större möjligheter till goda 
lägenheter med ljusinsläpp från två håll, en större variation på lägenhetsstorlekar i området, och 
potentiellt ljusare gårdar.  

Några av kvarteren bör därför studeras närmare för att möjliggöra mer kostnads- och 
resurseffektiv byggande, och om kvarterens (och därmed innergårdarnas) storlek medger detta. 
Resurseffektivt byggande kan skapa det ekonomiska utrymme som krävs för att satsa på hållbara 
val, och samtidigt genomföra projekt med rimliga bostadskostnader för slutkunden – de boende. 
Här är det viktigt att bostadsprojekten ges möjligheter att även utföras ekonomiskt hållbara, där 
HFAB har sin utgångspunkt i hyror som är rätt för platsen, och som inte leder till vakanser på 
sikt.  

En del av målsättningarna i planprogrammet innebär krav som ökar kostnaderna för att bygga 
bostäder. Då är det viktigt att geometrin och formen tillsammans med storleken på anvisade 
byggrätterna skapar förutsättningar för att genomföra projekten. Om det inte görs finns risk att 
endast de bostadsprojekt genomförs där det finns mycket stor köpkraft, och då blir det inte 
längre en inkluderande stadsdel.  

Vi uppmanar därför kommunen att redan i detta skede studera och bevaka att måttkedjor på 
kvarteren som skapar goda förutsättningar för projekten tillämpas, så utrymme skapas för 
ekonomisk hållbarhet och möjlighet att göra de miljöval som är kostnadsdrivande finns.  



HFAB delar gärna med sig av sina erfarenheter och förtydligar vårt yttrande i dialog med 
kommunens handläggare inför fortsatta skeden. 

Kommentar 
Det är viktigt för ett område att ha höga ambitioner, dess ska dock inte vara för höga så att de 
riskerar att bli svåra att nå. Planprogrammets ambitioner bedöms som genomförbara. 
 
Tullkammarkajen bygger på att fortsätta bebygga området med kvartersstad i syfte att låta Östra 
förstadens struktur fortsätta söderut. Med detta koncept passar punkthus inte in eftersom de blir 
främmande i den historiska stadsbilden som Tullkammarkajen bygger på. Punkthus skapar 
dessutom en ökad upplevelse av storskalighet med minskade stadskvaliteter och attraktivitet.  
 
Kvartersbebyggelsen är utformad för att skapa attraktivitet och efterfrågan på bostadsmarknaden, 
bland annat med stöd i den bostadskvalitetstudie som själv HFAB genomfört 2014. 
 

Naturskyddsföreningen via undertecknad 
Underlaget för planeringen av Tullkammarkajen förefaller gediget, även om det återstår en del 
utredningsarbete. Det är en tilltalande grön och hållbar stadsdel man visualiserar. Vi tycker dock 
att det är viktigt att påpeka att ett samhälle inte byggs för att stå i 50 eller 100 år utan det byggs 
för flera hundra år. Vi som bygger nu lämnar ett arv till kommande generationer och då bör man 
ta höjd för det stora hotet mot vårt samhälle som klimatförändringarna innebär.  

Globalt sett har översvämningskatastroferna öka med 134 % sedan år 2000 enligt UNRIC, 
United Nations Regional Information Center.  

Enligt MSB tillhör Halmstad ett av 26 områden i Sverige med betydandeöversvämningsrisk vilket 
kommunen mycket riktigt själv påpekar i Klimatanpassningsplanen. Man skriver i den att vid en 
högsta havsnivå på 3,71m (vilken inte kan uteslutas år 2100) skulle hela Söder svämmas över och 
att redan nu har låglänta områden som bland annat Tullkammarkajen, problem med 
översvämningar (bland annat år 2015, då högsta havsvattennivån steg till 2,38 m över 
medelvattenståndet). Vi vill i detta sammanhang också poängtera att det finns en stor risk att 
dagens beräkningar när det gäller den stigande havsytan är osäkra. Det är värt att påpeka att vad 
som är gemensamt för den mest analyserade forskningen, IPCC:s klimatförändringsrapporter, är 
att vid varje rapport förvånas forskarna över att klimatförändringarna går snabbare och är 
starkare än man trodde vid den föregående rapporten. Detta innebär att de i dag högsta 
beräknade havsytenivåerna mycket väl kan vara tilltagna i underkant. Det är också värt att påtala 
att stigande havsytenivåer innebär att även normalvattenståndet i Nissan kommer att ligga på en 
högre nivå än idag. Detta i sin tur kommer att innebära att även grundvattennivån kommer att 
stiga i motsvarande grad. Även om byggnaderna ska säkras mot stigande grundvattennivåer går 
grundvatten inte att valla in. Det finns därför en stor risk att området kommer att bli mycket blött 
och delvis sumpigt framåt nästa sekelskifte.  

Vi saknar en djupare analys av riskerna och kostnaderna för skydd av staden vid översvämningar, 
både på grund av höjd havsnivå, höga flöden i Nissan och höjning av grundvattennivån. Boverket 
skriver när det gäller skydd mot översvämningar - ” Skyddsåtgärder som krävs utanför 
detaljplaneområdet kan inte regleras i detaljplanen. Om framtida skyddsåtgärder utanför 



planområdet krävs för att en bebyggelse ska anses lämplig måste det ställas mycket höga krav på 
kommunen att visa att skydden kommer att uppföras.  

Det krävs således att kommunen utreder och kan visa att skydden är genomförbara ur tekniskt, 
ekonomiskt och juridiskt perspektiv.”  

Detta torde i allra högsta grad gälla för byggnationer på Tullkammarkajen. Har kommunen gjort 
en sådan utredning och finns det några mer detaljerade beräkningar för vad de skyddsvallar i 
etapp 1 och 2 som man talar om i Klimatanpassningsplanen skulle kosta?  

Det är dyrt att höja marknivåer och bygga skyddsvallar. I Klimatanpassningsplanen anges en 
budget på 400 miljoner kronor för översvämningsskydd av centrum utöver de statsbidrag man 
räknar med - hur ser det budgetunderlaget ut?  

Vet kommunen om dessa skyddsvallar och området innanför dessa kommer att kunna försäkras? 
Vet kommunen någonting om vilka försäkringskostnader och därmed ökade boendekostnader 
som det utsatta läget skulle kunna innebära för invånare i de nya planerade bostadsområdet?  

En inte oväsentlig aspekt av bostadsbyggande, och troligen en ständig huvudvärk för alla 
kommunpolitiker, är befolkningsutvecklingen. Sverige har i dagsläget historiskt låga födelsetal 
och beräknas ha det för lång tid framöver och tillsammans med kraftigt minskad invandring torde 
det minska behovet av nya bostäder vilket är viktigt att ha med i beräkningarna, speciellt när det 
handlar om att exploatera ett s.k. riskområde som Tullkammarkajen måste anses vara.  

SGI, Statens geologiska institut, förordar istället s.k. planerad reträtt – ”en långsiktig proaktiv 
strategi för klimatanpassning, som låter vattnet ta plats och där riskområden inte planeras för 
bebyggelse.” Planerad reträtt kan kombineras med skydd av redan befintlig infrastruktur och 
frågan är om det inte är bättre ur ett kostnads- och samhällsperspektiv att satsa resurser på att 
skydda Söder istället för att bygga på Tullkammarkajen. Istället för att bygga en ny stadsdel på 
Tullkammarkajen skulle det området kunna omvandlas till s.k. flexmark.  

Enligt SGI är flexmark ett begrepp inom fysisk planering där ändamålet för markanvändningen 
kan ändras över tid, det vill säga efter hand som havet stiger eller då frekvensen av 
översvämningstillfällen ökar. Flexmark kan användas för ändamål som kan flyttas eller överges 
när effekterna av klimatförändringarna blir för stora och för kostsamma att skydda sig emot. De 
ändamål som marken kan vara lämplig för kan exempelvis handla om rekreation, olika 
arrangemang, ekosystemtjänster, tillfälliga byggnader, tillfällig infrastruktur, gång/cykelväg, 
mobila bostäder och så vidare.  

Varför inte bygga vackra parker och rekreationsområden med dammar och kanaler på 
Tullkammarkajen, en resilient ekostadspark vid havet, istället för bostäder?  

Kommentar 
Halmstads kommun är väl informerade om vad forskningen säger och är medvetna om 
möjligheten att modelleringarna som finns idag inte är en absolut sanning. Halmstads kommun är 
informerade om att MSB identifierat Halmstad som ett område med betydande 
översvämningsrisk från havet. Därför vill Halmstads kommun bygga översvämningsskydd med 
ett adaptivt och robust tillvägagångssätt, vilket innebär att skydden ges möjlighet att utvecklas allt 



eftersom klimatet medför nya förutsättningar för skydd av området. Att åtgärder är adaptiva och 
robusta gör att risken för att låsa fast sig vid ett felaktigt skyddsalternativ minimeras, och gör 
kommunen bättre rustad för en osäker och föränderlig framtid.  
 
Ett felaktigt skyddsalternativ är i sammanhanget en statisk åtgärd som inte går att utveckla vid 
förändrade förutsättningar, exempelvis på grund av brist på yta för åtgärden. Detta grundar sig i 
att kommunen strävar efter en strategisk klimatanpassning som ger möjligheter för utveckling 
och inte är låst i dagens kunskap och förutsättningar. Framtiden är osäker och påverkas av beslut 
som tas både idag och imorgon, det är svårt att välja helt rätt väg från början, men det finns en 
risk att man låser fast sig vid fel beslut om inte tillräckligt utrymme ges i planeringen för flexibla 
lösningar. Halmstads kommun ser möjligheten att bebygga Tullkammarkajen som ett centralt och 
attraktivt bostadsområde och planerar i dagsläget ingen reträtt. 
 
Kostnadsbedömning har gjorts i ett initialt skede och den planeras uppdateras i samband med att 
åtgärdsförslagen tas fram. Synpunkter gällande vidare utredningar för klimatanpassningen på 
Tullkammarkajen se kommentarer till Länsstyrelsen. 
 
Befolkningsprognoserna har minskat men Tullkammarkajen är ett centralt och attraktivt 
utvecklingsområde som kommunen har pekat ut i sin FÖP för staden och utbyggnadsplan att 
utveckla för huvudsakligen bostäder. Utbyggnaden är planerad till tre etapper och under cirka 15 
års tid. Kommuner har även en skyldighet att ha en viss beredskap i bostadsförsörjning. 
 
 

Hallands hamnar 
Hallands Hamnar har tagit del av det framlagda planförslaget, vi anser att det är ett väl avvägt och 
genomtänkt förslag som på ett positivt sätt kommer att bidra till Halmstads kommuns utveckling. 
Vi ser med tillförsikt på den planerade utvecklingen av området och uppskattar möjligheten att få 
lämna våra synpunkter i detta tidiga skede.  

Vi har en ambition att aktivt bidra till stadsutvecklingen i Halmstads kommun genom att ständigt 
anpassa och utveckla hamnverksamheten för att möta stadens framtida behov. Vi ser positivt på 
ambitionen att utveckla det aktuella området till en levande och hållbar stadsdel, i förslaget finns 
det flera delar som direkt eller indirekt berör hamnens verksamhet.  

Den del av hamnen som i störst utsträckning berörs av förslaget är det så kallade inre 
hamnområdet, utmed Nissan. Inom detta område bedriver hamnbolaget hamn- och 
järnvägsverksamhet, vilken är av stor betydelse för hamnen, näringslivet och i förlängningen 
samhället.  

Denna verksamhet kommer att påverkas av en ökad exploatering i området uppströms Nissan. 
Den föreslagna förbindelsen över Nissan innebär dels att järnvägstrafiken måste ledas om eller 
tas bort, dels att det i regel uppstår intressekonflikter när bostadsområden etableras i anslutning 
till en verksamhet av det slag som hamnen bedriver.  

Bolaget har tillsammans med Halmstads kommun under lång tid arbetat för att 
hamnverksamheten successivt ska anpassas och flyttas ut mot de yttre delarna av hamnområdet. I 
takt med att ny infrastruktur och nya ytor tillskapas kommer bolagets behov av området utmed 
Nissan att minska, vilket också skulle undanröja potentiella intressekonflikter. På sikt kan detta 



innebära att bolaget kan avstå från vissa delar av området till förmån för andra, mindre 
störningskänsliga verksamheter, såsom småbåtshamn.  

En förutsättning för att detta ska kunna ske är att arbetet med att tillskapa ytor och infrastruktur i 
det yttre hamnområdet fortgår, färdigställs samt att dessa ytor används för verksamheter 
kopplade till sjöfart och hamnverksamhet. Under förutsättning att så sker hyser bolaget ingen 
större oro över den planerade exploateringen utmed Nissan.  

Vi vill dock framhålla vikten av att planprogrammet tar hänsyn till att hamnverksamheten, fram 
till dess att det yttre hamnområdet är färdigställt, fortsatt kommer att behöva bedrivas utmed 
Nissan. Man bör särskilt beakta frågor kring buller, damm, luft, ljus samt trafik och tillgänglighet. 
Ett alternativ till anpassning av planprogrammet kan vara att intensifiera arbetet med det yttre 
hamnområdet samt kompensera Hallands Hamnar för de kostnader som den aktuella flytten 
medför.  

Nedan följer Hallands Hamnars reflektioner och farhågor kring buller, damm, luft, ljus samt 
trafik och tillgänglighet som behöver beaktas så länge industrihamnsverksamhet bedrivs utmed 
Nissan. 

Buller, damm, luft och ljus  

Hänsyn bör tas till att hamnverksamheten kan generera buller samt, i vissa fall, damm och ljus, 
vilket kan påverka det framtida bostadsområdet. Hallands Hamnar bedriver en industriell 
verksamhet, och det är ofrånkomligt att en sådan verksamhet kan påverka omgivningen i dessa 
avseenden. Det är därför viktigt att planera åtgärder i ett tidigt skede för att undvika framtida 
störningar.  

Hallands Hamnar bedriver en tillståndspliktig verksamhet enligt miljöbalken, där följande framgår 
i tillståndet: ”Buller från bolagets verksamhet ska begränsas så att den ekvivalenta ljudnivån utomhus vid 
bostäder inte överstiger 50 dB(A) vardagar dagtid kl. 07-18, 40 dB(A) nattetid kl. 22-07 samt 45 dB(A) övrig 
tid. Momentana ljud nattetid får inte överstiga 55 dB(A)."  

Hallands Hamnar förespråkar att det BC-kvarter som är placerat längst i söder i stället utformas 
som ett kvarter som inte inkluderar bostäder, förskola, skola eller vårdverksamhet för att på så 
sätt skapa en mindre känslig barriär mellan bostadsområdet och industrihamnsverksamheten. Vi 
är medvetna om att även den planerade huvudgatan och bron kommer att utgöra en barriär för 
buller, då dessa i många fall kommer att generera högre bullernivåer än 
industrihamnsverksamheten.  

Vi är medvetna om att detaljer kring bostadsområdets utformning huvudsakligen hanteras i 
kommande detaljplaneprocesser, men vi anser att man redan i detta skede bör lägga stor vikt vid 
planeringen av bostadskvarteret närmast hamnen. Oavsett dess framtida användning bör den 
södra byggnadskroppen utformas med en så kallad "tyst sida" mot bostadsområdet, där ljudnivån 
är betydligt lägre än på den bullerutsatta sidan. Om man väljer att gå vidare med det föreslagna 
alternativet med bostäder anser Hallands Hamnar, med hänsyn till ljusspridning från 
mastbelysning nattetid, att det är olämpligt att planera för sovrum och balkonger mot 



industrihamnsverksamheten. Vi anser även att kvarteret bör byggas som en sammanhängande 
struktur utan öppningar mot industrihamnsverksamheten för att begränsa bullerspridningen.  

Längst i söder planeras ett kvarter med tekniska anläggningar och småbåtshamnsverksamhet. 
Hallands Hamnar är mycket positiva till utvecklingen av småbåtshamnsverksamheten i 
kommunen. Vi kan dock konstatera att den befintliga småbåtshamnsverksamheten periodvis 
upplever störningar från industrihamnsverksamheten.  

Hallands Hamnars uppfattning är att dessa störningar inte primärt är kopplade till påverkan på 
småbåtshamnsverksamheten, utan snarare på den kommersiella campingverksamhet med 
husbilsuppställning som flera aktörer har etablerat de senaste åren. Av denna anledning 
förespråkar Hallands Hamnar att det tydliggörs att campingverksamhet inte får bedrivas inom 
detta kvarter. 

Trafik och tillgänglighet  

Hallands Hamnar är mycket positiva till den infrastrukturutveckling som pågår i anslutning till 
hamnområdet, bland annat med den nya södra infarten. En oro som finns kopplad till den 
föreslagna exploateringen är det potentiellt ökade antalet personbilar inom hamnområdet, vilket 
kan påverka tillgängligheten och logistiken till och från hamnen. Vi ser en risk med att boende i 
området, i stället för att använda avgiftsbelagda parkeringsplatser inom bostadsområdet, väljer att 
parkera längs gatorna i industriområdet. Detta påverkar både framkomligheten för den tunga 
trafik som är kopplad till hamnverksamheten samt för räddningstjänstens insatser.  

Vi anser att man i samband med detaljplaneprocessen för det föreslagna bostadsområdet bör se 
över de lokala trafikföreskrifterna inom hamnområdet, med inrättande av zoner där särskilda 
regler gäller, exempelvis en parkeringsförbudszon för att säkerställa framkomligheten för tung 
trafik. Detta bör kompletteras med parkeringsmöjligheter utmed fastigheterna, förslagsvis med en 
avgiftsstruktur liknande den i bostadsområdet.  

Avslutningsvis tackar Hallands Hamnar för möjligheten att yttra sig i planärendet och ser fram 
emot att få ta del av, och yttra sig även i framtida steg. 

Kommentar 
De föreslagna slutna kvarteren medger en tyst sida mot trafik- och industribuller. Med 
kompletterande utredningar, där hamnens verksamhet ingår, tydliggörs eventuella justeringar av 
strukturen. Planprogrammet och detaljplanerna avser inte påverka riksintresset och 
hamnverksamheten negativt, se även Undersökningen om betydande miljöpåverkan. 

Campingverksamhet kommer inte att tillåtas inom planprogrammet, vilket inte heller tillåts enligt 
gällande detaljplan.  

Synpunkter gällande trafik se kommentar till Länsstyrelsen.  

 



Kulturmiljö Halland 
Kulturmiljö Halland anser att det överlag nämns mycket lite om kulturmiljö i planprogrammet. 
Det bör vara tydligare att kulturhistoriska värden ska tas i beaktning i fortsatta arbeten i området.  

I planprogrammet framgår inte om det gjorts någon kulturhistorisk utredning över området och 
vilken påverkan planprogrammet i sin helhet kan komma att ha på kulturhistoriska värden. 
Detsamma gäller tillkommande broar över Nissan och om och hur de påverkar några värden på 
den västra sidan av Nissan. Nya broar kan komma att påverka båttrafiken i Nissan, vilken är 
viktig för Halmstads historiska identitet.  

I planprogrammet står mycket om närheten till vattnet och att kajen ska anpassas utefter risken 
för översvämning. Det framgår dock inte om kajens kulturhistoriska värden tagits i beaktning och 
om/hur de kommer att påverkas. I kulturmiljöprogrammet framgår att de stenskodda kajkanterna 
är ett viktigt karaktärsdrag. Det framgår heller inte om övriga översvämningsskydd utretts om 
och hur de påverkar kulturhistoriska värden, bara att de ska finnas.  

Det hänvisas till bebyggelseregistret vilket är positivt, dock är den ca 20 år gammal vilket innebär 
att kulturvärden som tidigare inte identifierats kan komma försvinna utan att de uppmärksammas 
om ingen utförlig utredning över området görs. Kommunens ställningstagande till vilka 
byggnader som ska bevaras för framtiden bör framgå tydligare.  

Det står också att flera äldre byggnader, som gett området dess industrikaraktär, inte går att 
bevara och därmed kommer att rivas. Har det klarlagts att de inte går att bevara och att de saknar 
kulturhistoriska värden?  

På sidan 71 finns en byggnadshöjdskarta. Här framgår inte om byggnadshöjderna beaktat de 
inom området redan utpekade kulturhistoriska värdena. 

Kommentar 
Synpunkter gällande kulturmiljön se kommentar till Länsstyrelsen ovan samt Statens 
Fastighetsverk nedan. Planprogrammet kompletteras i sin beskrivning gällande kulturmiljö. En 
Konsekvensbedömning sker även i den MKB som ska tas fram, se undersökningen om 
betydande miljöpåverkan. 
 
Beskrivningar gällande kulturmiljö kompletteras i planprogrammet, se även kommentar till 
Länsstyrelsen. 
 
 

Region Halland 
Region Halland anser att planprogrammet är väl utarbetat. Det är positivt att kommunen planerar 
för varierad bebyggelse och en mångfunktionell stadsdel med både bostäder, verksamheter och 
sociala mötesplatser.  

Med hänsyn till hela-resan-perspektivet är placeringen av flera viktiga funktioner såsom 
mobilitetshus, förskola och livsmedelsbutik väl genomtänkta nära järnvägsstationen och 
resecentrum. Detta förenklar vardagsresorna för de som väljer att resa kollektivt.  



De broar som planeras av kommunen bryter barriären som Nissan idag utgör och kommer leda 
till nya resmönster i södra Halmstad. Detta anses positivt då det exempelvis gör det enklare för 
boende och verksamma på Söder att resa hållbart med förbättrad resväg till järnvägsstationen och 
resecentrum. Utifrån att ny kapacitet möjliggörs genom en ny bro i söder, ser Region Halland det 
som viktigt att gatuutrymmet utmed Laholmsvägen och över Slottsbron prioriteras för att 
möjliggöra en mer attraktiv kollektivtrafik.  

Det är positivt att kommunen prioriterar kollektivtrafik, cykel och gångvägar för att minska 
bilberoendet och bidra till en mer levande stadsdel. Stadsbusstrafik kommer behövas i området 
eftersom vägen mellan planområde och resecentrum kan upplevas som lång när det gäller korta 
resor. Dessutom upplevs järnväg och Laholmsvägen som barriärer för den som ska ta sig från 
planområdet till resecentrums hållplatser. Barriärerna ses däremot minska med tiden eftersom 
dessa resvägar förbättras med utvecklingen av Stationsstaden.  

Kommentar 
Synpunkterna noteras. 
 

Skanova 
Skanova önskar i ett tidigt skede medverka i planarbetet, det vill säga när detaljplanarbete 
påbörjas, för att få med befintliga ledningar i planeringsunderlaget. På så sätt kan oförutsedda 
hinder i planeringen som berör Skanovas nät undvikas för att få en smidigare och snabbare 
planprocess.  

Kommentar 
Skanova kommer att vara delaktiga i den fortsatta planeringen av Tullkammarkajen. 
 

Destination Halmstad AB 
Destination Halmstad styrelse föreslås besluta att tillstyrka förslaget med följande tillägg:  

Det nya marina centrat spelar en central roll i Halmstads utveckling och blir en viktig mötesplats 
för både lokalbefolkning och besökare. Även om det ligger utanför planområdet, vill vi betona 
dess betydelse som en levande samlingspunkt med moderna bryggor, service och uteserveringar. 
Här kan människor njuta av havet – oavsett om de seglar, fiskar eller bara vill uppleva den marina 
atmosfären. Småbåtshamnen stärker stadens identitet och dess naturliga koppling till havet.  

För att skapa en inbjudande miljö längs Tullkammarkajen är det avgörande att möjliggöra 
verksamheter som caféer och restauranger, särskilt vid Nissanstråket. Uteserveringar och 
mötesplatser gör området attraktivt och ger både invånare och besökare en levande och säker 
kajpromenad som stärker kopplingen mellan staden och Nissan.  

Kopplingen till vattnet är central, och det är viktigt att skapa utrymme för aktiviteter som 
kajakpaddling, bastuflottar eller uthyrning av tex. surfutrustning. Detta främjar en aktiv och 
levande kustnära miljö som ger ett unikt socialt och rekreativt värde.  



Genom att tänka på en sammanhängande promenadsträcka längs Nissan, från mynningen till 
Slottsmöllan, kopplas stadens olika delar samman och möjliggör för besökare och invånare att se 
stadens olika delar på ett enkelt och attraktivt sätt.  

En större evenemangsplats vid hamnen ger möjlighet att arrangera festivaler, konserter och 
marknader som lockar både lokalbefolkning och besökare. Den expansiva ytan och den havsnära 
platsen skapar en dynamisk arena för kulturella upplevelser och stärker kopplingen mellan 
hamnen och stadens centrum. Vi är medvetna om att området ligger utanför planområdet, men 
vill betona att helheten är avgörande för att skapa en levande och sammanhängande stadsmiljö.  

En detaljplan som möjliggör hotell eller logi i de södra delarna, nära marinan, skulle skapa en 
attraktiv året-runt destination med fantastisk havsutsikt och bidra till en levande stadsdel. Detta 
skulle ge en unik boendeupplevelse som skiljer sig från befintliga hotell och levandegöra området 
nära Nissans mynning för besökare. 

Kommentar 
Synpunkterna noteras. 
 
 

REMISSINSTANSER UTAN ERINRAN 
 Försvarsmakten (avstår från att yttra sig) 
 Räddningsnämnden 
 Socialnämnden 
 Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
 Halmstads Stadsnät (med tillägg att Halmstads stadsnät har fiber och fiberkanalisation i 

området och i anslutning till området. Flyttning och borttagning av befintlig anläggning 
som är i drift i allmän platsmark, regleras i markavtal. Halmstads stadsnät har för avsikt 
att förlägga fiberkanalisation till alla fastigheter i samband med genomförandet, samt att 
erbjuda fastighetsägare en fiberanslutning.) 
 

 
 
 

SKRIVELSER FRÅN SAKÄGARE OCH ÖVRIGA 

Statens fastighetsverk 
Övergripande kring underlag till planprogrammet 

SFV noterarar att i programhandlingarna hänvisas det till aktuella kommunala styrdokument som 
lagt grunden för programförslaget bl.a. FÖP Centrumutvecklingsplan 2050 från 2023, där de 
föreslagna broförbindelserna finns redovisade. SFV har dock inte fått ta del av FÖP 
Centrumutvecklingsplan 2050 under översiktsplaneprocessen och därigenom inte getts möjlighet 
att yttra sig över de föreslagna broförbindelserna nedanför slottet. 



SFV noterar att det saknas information om planprogrammets förutsättningar såsom riksintresset 
för kulturmiljövård för Halmstad innerstaden och östra förstaden (N35). Halmstad slott, som har 
varit ett länsresidens sedan 1600-talet, ingår i riksintresseområdet och av riksintresseområdets 
motivering framgår det att det delvis medeltida slottet är den historiska utgångspunkten från 
vilken staden växt fram och utgör därmed ett uttryck för själva riksintresset samt indirekt ett 
motiv. 

I handlingarna framgår det tydligt vilka de viktigaste kulturvärdena är inom programområdet och 
hur dessa beaktats i gestaltning av programförslaget. Däremot saknar SFV en redogörelse hur 
utbyggnaden av programförslaget med de föreslagna broförbindelserna kan komma att påverka 
riksintresse för kulturmiljön och de värdefulla kulturmiljöbyggnader däribland slottet som finns 
strax utanför programområdet. 

SFV noterar även att Tullbron föreslås ansluta till mark som ingår i ett fornlämningsområde som 
ingår i stadslager (L1997:3939). Även detta kan med fördel behöva förtydligas i underlaget. 

Föreslagna broförbindelser – Tullbron 

SFV kan konstatera att Halmstad slott, som ligger snett mittemot programområdet på andra sidan 
av Nissan, berörs främst genom den planerade gång- och cykelbron som getts namnet Tullbron. 
Tullbron föreslås med sin placering koppla samman Järnvägsparken och Slottsparken genom att 
Bredgatan får en förlängning över Nissan. Samtidigt kommer Tullbron sammanlänka och skapa 
ett nytt stråk mellan stationen och centrum på den norra sidan av Nissan utmed Prins Bertils stig. 
Stråken som blir en förlängning över Tullbron på den norra sidan av Nissan ingår inte direkt i 
planprogrammet men finns omnämnda i handlingarna. 

Utifrån programförslaget har SFV svårt att få en tydlig uppfattning hur Tullbron kommer förhålla 
sig i vattenrummet och i förhållande till Halmstad slott. SFV saknar bland annat en mer detaljerad 
information i programhandlingarna kring hur de föreslagna broförbindelserna ska gestaltas. 
Avseende Tullbron framgår det, förutom dess riktning i förhållande till stråk och att bron 
kommer ansluta direkt till markplan utan ramper och trappor, endast några perspektiv som 
redovisar hur bron kan komma att utformas. Dessa illustrationer syftar främst till att visa 
atmosfären i den nya stadsdelen när den är fullt utbyggd inte hur bron kommer uppfattas i 
vattenrummet. Av de illustrationer som ändå finns med, kan SFV se att bron är gestaltad i en 
mörkröd färg och ser ut att vara ganska kompakt i sin utformning. SFV kan därför få en 
uppfattning att den föreslagna Tullbron kommer bli ett framträdande och formstarkt inslag i vyn 
mot slottet sett från Tullparken och att det finns en risk att den kommer skymma slottet sett från 
delar av området söder om bron utmed den planerade strandpromenaden. 

SFV bedömer att bron, såsom den är gestaltad i programhandlingarna, kan komma att påverka 
slottets nuvarande position som dominerande solitär i stadsbilden kring vattenrummet vid Nissan 
varför det även finns risk att den kan medföra skada på riksintresset. SFV anser att slottet ska 
fortsatt vara visuellt tydlig i den framtida stadsutvecklingen varför SFV anser att kommunen 
behöver redan i programskedet på ett tydligare sätt redovisa, analysera och visualisera med olika 
alternativ hur en föreslagen broförbindelse kommer att påverka slottet i stadsbilden och 
riksintresset för kulturmiljön. 



SFV anser även att programhandlingen ska kompletteras med en redogörelse över vilken 
påverkan eventuella broförbindelser och övriga åtgärder inom programförslaget kommer att ha 
på kulturmiljön i avsnitt Konsekvenser, där en redogörelse om påverkan på kulturmiljön saknas. 
SFV anser vidare att i de behovsbedömningar som avses utföras i de kommande 
detaljplanearbetena ska även konsekvenser för slottet och den del av stadsrummet som slottet 
ingår i beaktas. 

Genomförande av broförbindelserna 

Av handlingarna kan SFV läsa sig till att det pågår en utredning och att det finns ett förslag 
framtaget på ny Söderbro i ett pågående planuppdrag. Däremot står det mycket knapphändigt om 
hur kommunen avser att arbeta vidare med de föreslagna broförbindelserna Tullbron och 
Jungmansbron. De båda gång- och cykelbroarna finns delvis omnämnda och illustrerade i 
programhandlingarna. Samtidigt har SFV noterat att de inte verkar ligga inom förslag på 
detaljplanegränsen för Tullkammarkajen. Vidare saknar SFV information om det finns 
planuppdrag för Tullbron och Jungmansbron. SFV anser att programhandlingarna behöver 
kompletteras med hur kommunen avser arbeta vidare med utredningsarbetet kring de föreslagna 
broförbindelserna. 

Gång- och cykelstråk intill slottet 

Stråken som blir en förlängning över Tullbron på den norra sidan av Nissan ingår inte direkt i 
planprogrammet men dessa finns omnämnda i handlingarna. SFV noterar att dessa stråk går 
precis utanför SFV:s fastighet dels längs med Nissan utmed Prins Bertils stig, dels utmed det 
enkla gångstråk som går söder om Slottsparken. Eftersom dessa stråk ligger utanför 
programområden har dessa stråk inte redovisats närmre i de framtagna handlingarna. Det framgår 
inte heller om och i så fall hur stråket ska förändras. 

Det som framgår av programhandlingen är att den gångväg som idag består av en enkel gångväg 
och som går söder om Slottsparken, ska utgöra en GC-stråk och att den ska gå mellan SFV 
fastighet och den s.k. Gula Briggen. Gångstigen som finns där idag är en extremt smal passage 
som begränsas av det staket som avgränsar Slottsparken på ena sidan och en av byggnaderna på 
”Gula Briggen”. SFV bedömer att läget söder om Slottsparken är känsligt för förändringar varför 
eventuella åtgärder i området behöver ta hänsyn till den trånga passage som platsen utgör idag. 

Det föreslagna stråket som föreslås gå förbi slottet utmed kajen, och som utgör en del av Prins 
Bertils stig, bedöms enligt SFV som mer känsligt. Detta stråk kommer med den föreslagna 
Tullbron binda samman Halmstad centrum med stationen och anges som ett särskilt viktigt stråk 
i planprogrammet. SFV bedömer att eventuella åtgärder som utförs för säkerhet, belysning och 
liknande kan komma att få stor påverkan på hur slottet framträder i stadsbilden/vattenrummet. 
SFV ser gärna att kommunen för en dialog med SFV kring eventuella åtgärder. 

Planerad bebyggelsestruktur och byggnadshöjd 

Av vad som framgår av handlingarna så föreslås bebyggelsen i området få stora variationer med 
bebyggelsehöjder upp till sju våningar. SFV anser att bebyggelsehöjderna bör i huvudsak hållas till 
max fyra till fem våningar för att inte ta över i stadslandskapet och bygga för siktlinjer från 



slottsvallarna. SFV anser att byggnadshöjderna och dess påverkan på omgivningen behöver 
redovisas tydligare visuellt i kommande detaljplanarbeten. 

Andra föreslagna åtgärder längs med Nissan 

Längs med den planerade strandgatan och kajpromenaden finns förslag på att det ska finnas 
större bryggor i form av kajakbrygga och en större badbrygga, Nissanbadet. Illustrationerna visar 
på det kan bli stora områden av trädäck som på en lång sträcka mer eller mindre ”bygger in” 
kajkanten. SFV anser att kommunen i de fortsatta planarbeten och i de kommande 
behovsbedömningarna behöver redogöra för hur vattenmiljön kring Nissan kommer upplevas 
och vilken påverkan nya anläggningar ger på den visuella bilden kring Nissan och på slottet. 

Vidare står det i handlingarna att Tulltorget ska få en sprakande belysning samtidigt som hänsyn 
ska tas till nattlevande ljusskygg fauna. SFV anser att belysningen, beroende på vilken belysning 
det blir, kan påverka hur slottet kommer uppfattas. Slottet är idag dovt upplyst. SFV anser att ny 
tillkommande belysning på Tulltorgetoch Järnvägsparken bör anpassas både till den befintliga 
omgivningen som finns inom programområdet och till slottet men även till övriga delar av staden 
för att inte skapa för stora kontraster i staden. 

Kommentar 
Planprogrammet kompletteras med en beskrivning av hur programområdet kan samspela med 
slottet och ge en inriktning till hur broar bör ta hänsyn till kulturmiljön. 

Utformningen av Tullbron har inte studerats än och kommer att göra det i arbetet med 
förprojektering och projektering. 

Efter planprogrammet har godkänts så kommer detaljplaner att upprättas för hela 
programområdet, inklusive gång- och cykelbroar delar av vattenområdet. Parallellt med 
planprogrammet så har en detaljplan för en ny söderbro, den som är illustrerad längst i söder, 
påbörjats. 

Stråken som redovisats på den östra sidan av Nissan har inte ingått i planprogrammet men finns 
delvis studerade i utredningen för Nya gång- och cykelbroar över Nissan . 

I övrigt noteras synpunkterna. 

 

Halmstad Roddklubb 
Halmstads Roddklubb är en etablerad idrottsförening som har funnits mycket länge, HRK 
grundades 1889 och har sedan dess hållit till på Nissan. 

Sträckan vid Tullkammarkajen är rak och saknar broar vilket gör att det blir en bra roddsträcka 
där vi ofta ror. Vi inser att nya broar behöver komma till men skulle helst se så få nya broar som 
möjligt. Som vi beskrivit ovan har också broarnas utformning en stor påverkan för hur de 
fungerar att passera. Generellt är en bro helt utan bropelare det bästa alternativet för oss, men 
med bropelare finns olika alternativ som är bättre eller sämre.  



Exempel på bra utformad bro är Wrangelsbron. Tre breda fack, där det sällan blir trångt. Ett i 
vardera riktningen då vi kör högertrafik. Mittenfacket används som ”omkörningsfil” om så 
behövs. Här är visserligen Nissan bred. En av de sämre broarna att passera är gångbron vid 
biblioteket. Bara ett fack för rodd i båda riktningarna och bropelare rätt långt ut i Nissan på 
annars bra roddvatten. Här finns risk att båtar kolliderar med varandra eller med bropelare.  

En annan synpunkt på en bro är dess frigående höjd över vattnet. Skulle bron vara extremt låg 
och det råder högvatten, skulle det finnas risk att en roddare slår bakhuvudet i bron. Skulle detta 
hända svimmar säkert roddaren och hamnar i vattnet, vilket vore katastrofalt. Vi planerar även att 
skaffa oss följe/säkerhetsbåt av s.k. katamarantyp (se bild). Fördelarna med dessa är att en tränare 
sitter högre upp än i en traditionell motorbåt och har bättre överblick, samt att båten ger betydligt 
mindre svallvågor, vilket är till fördel även för alla andra som nyttjar Nissan. Med en sådan båt 
blir låga broar också en risk.  

Vi inser att vi inte kan hävda att vi inte vill ha några nya broar alls. Men vi önskar så få nya broar 
som möjligt. Framförallt är det viktigt att vi får vara med att påverka de nya broarnas utformning 
vad gäller pelare och frigående höjd för att fortsatt kunna bedriva träning och tävling och 
fortsätta vara en av de framgångsrikaste roddklubbarna i landet. 

Kommentar 
Broarnas höjd kommer inte att innebära någon konflikt för roddverksamheten. Utformningen av 
broarna i övrigt har inte studerats än. Synpunkterna från roddklubben tas med till nästkommande 
projekteringsskede där hänsyn ska tas till roddverksamheten vid utformning av broarna. 
 

Halmstad Segelsällskap via undertecknad 
Halmstads Segelsällskap (HSS) har tagit del av kommunens planförslag avseende 
Tullkammarkajen. Planförslaget berör indirekt HSS verksamhet och vi lämnar vårt yttrande efter 
beredning och beslut i HSS styrelse. 

HSS är en ideell förening som bedriver verksamhet bestående av bland annat tävlingsverksamhet 
på elitnivå, jollesegling och seglarskola för barn och ungdomar samt hamnverksamhet för ett 
stort antal fritidsbåtar (bryggplatser och uppställning vintertid). HSS erbjuder gästplatser för båtar 
och ställplatser för husbilar vilket bidrar till besöksnäringen i Halmstad. 

HSS är positivt till kommunens utvecklingsplaner och vill på ett aktivt sätt medverka till att 
planerna förverkligas. 

Planförslaget Tullkammarkajen berör endast östra sidan av Nissan, men HSS anser att 
kommunen måste se till helheten hur båtlivet skall utvecklas i Halmstad. 
 

 Hela småbåtshamnen och Västra stranden bör ingå i kommande planförslag för att skapa 
de bästa förutsättningarna att utveckla ett marint centrum söder om bilbron. HSS vill än 
en gång framhålla att detaljplaneläggning och skapande av ett marint centrum måste ske i 
ett nära samarbete mellan Halmstads kommun, HSS och övriga berörda båtklubbar. 
Idag finns det cirka 1 000 båtplatser i kommunen. Med planerad befolknings- 



ökning och samma intresse för båtliv måste det planeras för en utökning av  
minst 4 – 500 båtplatser. I hamnbassängen finns utbyggnadsmöjligheter för ytterligare 
pontonbryggor. För att skapa attraktivitet måste åtgärder vidtas för att förhindra 
vågbildning inom området. Fler bryggplatser kräver större plats på land för uppställning. 
Området söder om den planerade bilbron måste i så fall användas för marin verksamhet, 
vilket är i linje med Centrumutvecklingsplanen. 
 

 Dragvägen förlängs ut till småbåtshamnen och området utmed vågbrytaren iordningsställs 
och med en utsiktsplats längst ut på vågbrytaren kan det bli ett attraktivt utflyktsmål för 
besökare och för kommuninvånare. Goda exempel finns i Båstad, Höganäs och 
Helsingör där gestaltning och tillgänglighet åstadkommits på ett tilltalande sätt. 
Kajerna inom småbåtshamnen upprustas och förstärks för att klara kranbilar och HSS 
egna kranar. 
 

 En kommersiell verksamhet i form av marina med varv, butik, sjömack, 
inomhusförvaring av båtar och möjlighet laddning av båtar kan placeras söder om 
bilbron. 
 

 En ramp anpassad för sjösättning med trailer och med ett till hörande område för 
parkering av trailer och bilar i dess närhet för de som använder sin båt/vattenskoter 
under dagen måste finnas i en sjöstad. Detta är ett behov som det inte finns någon bra 
lösning på inom kommunen idag. Behovet finns både hos kommuninvånare och hos 
turister som kommer med båt på trailer. 

 Hela västra stranden ligger i ett mycket attraktivt område och kommer att kunna nås av 
många stadsnära invånare på gångavstånd. Havet, Nissan och den maritima miljön skapar 
förutsättningar för en god livsmiljö och social hållbarhet. 

Halmstads Segelsällskap är fortsatt positiv till att medverka i kommande detaljplanering. Vi tror 
att våra erfarenheter och kunskaper om den maritima miljön är viktiga byggstenar för framtiden. 

Kommentar 
I planprogrammet ingår inga av de delar som Segelsällskapet lyfter. Båtlivets utveckling i 
Halmstad är viktig och synpunkterna är vidarebefordrade till projektsamordnaren för samtliga 
projekt i Halmstads södra delar samt projektledaren för utredningen av Halmstads båtliv. 
 

Klimataktion Halmstad via undertecknad 
Tullkammarkajen är ett område som I principiell mening inte lämpar sig för byggnation på grund 
av att vatten på ett störande sätt tränger sig på nedifrån (grundvatten), från sidan (havet vid 
storm) och uppifrån (skyfall). Det finns troligen inget annat område inom Halmstads kommun 
som i klimathänseende är utsatt i samma grad. Vår principiella ståndpunkt är att byggnation inte 
ska ske i översvämningsutsatta områden och att skyddsåtgärder mot översvämningar endast ska 
behöva planeras för skydd, och därmed livstidsförlängning, av redan befintlig bebyggelse. Vi för 
nedan ett resonemang kring den problematik som finns att hantera oavsett om Tullkammarkajen 
bebyggs eller ej. 



Man får omedelbart ett intryck av att de olika dokumenten i förslaget inte korresponderar 
inbördes och att illustrationer är missvisande. Bilden med perspektiv från Nissan visar en låg 
vattennivå, frågan är hur låg? Vårt ögonmått säger att vattenytan visas under nuvarande 
medelvattenstånd. Samtidigt vet vi att vattenytan under den period som byggnaderna ska kunna 
utnyttjas (hundra år är vedertagen livslängd), i ett normaifali kommer att ligga nära nuvarande 
kajkant och vid stormar ännu högre. Bilden illustrerar således inte verkliga förhållanden. 

”Historiska byggnader, som Tullhuset, Sjömanshuset och hamnkranen, bevaras och ges nya 
användningsområden. För att skapa liv och identitet i området föreslås också kulturella inslag, 
som evenemang och konst.” (Text i förslaget) 

Vi ser bilder där nuvarande Tullhuset visas med orealistiskt låga vattenytor. Översvämningsskydd 
är visade med placering i Stationsparken och de aktuella byggnaderna kan knappast bevaras 
utifrån de förutsättningar som kommer ur de bilagda utredningarna, men vattennivån visas som 
ungefär dagens, Illustrationerna ger alltså en felaktig bild av projektet. Varför? Enligt vedertagen 
praxis ska vanliga hus kunna stå I hundra år. Om vi utgår ifrån att Tullkammarkajen kommer att 
bebyggas under perioden 2030 — 2050, ska illustrationerna således visa hur området kommer att 
te sig fram till 2130 — 2150. 

När vi läser dialogsammanställningen får vi ett intryck av att det samlats lösa visioner om 
framtiden. Det är bra med drömmar om framtiden, men dessa drömmar måste alltid utgå från 
förutsättningarna, Det verkar inte som att förutsättningarna redovisats som utgångspunkt för 
dialogerna, vars resultat därmed inte blir tillämpliga. 

”Golvnivåerna i bottenplan på nya bostäder behöver ligga på 3,50 meter över vattennivån. Det 
tar hänsyn till en översvämning med 200-års återkomsttid år 2130. För verksamheter längs 
Stationsgatan är det lägre, framförallt för att få ihop nivåerna med befintlig gata.” (Planförslaget) 

Klimatanpassning av nybyggnadsområdena är således tänkt att ske genom höjdsättning av 
området. Denna metod kan fungera under fyra förutsättningar; att höjden är tillräcklig, att 
kommunikation kan ske till och från området och att höjdsättningen inte skapar skred eller leder 
till problem I kringliggande områden. Om man bortser från grundvattenutredningen, men prövar 
den föreslagna höjden för lägsta bjälklag om +3,50 meter utifrån stormsituationer, blir man 
fundersam. Den aktuella höjden (+3,50 m) är hämtad från SMHI som 200- årsnivån av högvatten 
år 2130. En invändning direkt är att 2150 bör användas för att klara hundra års användningstid 
för byggnaderna, eftersom byggnationen lär bli utdragen i tid. Går vi till definitionen så kommer 
en 200-årshändelse att med 6394 sannolikhet inträffa under en period av 200 är. Samtidigt är 
sannolikheten 394 att en 200-årshändelse kommer att inträffa under en period av 100 år. Att 
använda en 200-årshändelse som dimensionerande för bebyggelsen innebär i princip att ta en 39-
procentig risk under byggnadernas livstid. Detta är enligt vår mening att ta en alltför stor risk och 
detta lär påverka försäkringspremier och möjligheten att alls försäkra mot skador av vatten. 
Därtill ska läggasn att kunskapsläget om klimatets förändring efterhand förbättras och att detta 
tenderar att efterhand ge prognoser om allt högre framtida vattennivåer. Begreppen 100-
årshändelse, 200-årshändelser, osv. är lite bedrägliga sett ur språklig synvinkel. Att kalla en 
händelse som med 0,5 36 sannolikhet inträffar varje år för en 200-årshändelse får många att tro 
att en sådan händelse inträffar vart tvåhundrade år, men så är det ju inte. 



Byggnader bör i första hand utföras i trä. Att bygga i trä innebär att kol lagras I byggnaden, 
medan byggande i betong är kraftigt klimatpåverkande, men trä är mer känsligt för översvämning 
än sten och betong. En effekt av detta är att det krävs större säkerhetsmarginaler mot 
översvämning. 

Dagvattenutredningen säger att lokalgator ska höjdsättas till +3,15. Att lägga gatunivåerna 35 cm 
under nivån för en 200-årshändelse innebär ett hinder för trafik och försvårar möjligheterna att 
exempelvis bedriva räddningstjänst i översvämningssituationer. En höjning av marken kommer 
även att påverka grundvattenförhållandena. Enligt programförslaget ligger Stationsgatans 
nuvarande körbana på en höjd som varierar mellan +2,50 och +3,35 för att vid Grand Hotell nå 
upp till +3,90. Frågan blir då om tanken är att planområdet ska omslutas av vatten vid 
högvattensituationer. Måste inte Stationsgatan höjas, men vilka blir i så fall konsekvenserna för 
den bebyggelse som ligger på sydöstra sidan om Stationsgatan? 

För hantering av framtida stormar planeras ett så kallat storskaligt yttre skydd till en mycket hög 
kostnad. Hur detta ska finansieras är så vitt vi vet okänt. För det storskaliga skyddet är så här 
långt redovisat två alternativa lägen; det ena läget vid hamnens ytterkant och det andra läget i 
anslutning till planerad bro. Det storskaliga skyddet innebär att Nissans mynning stängs och att 
åns flöde pumpas förbi. 

Vi tror att man måste utgå ifrån placering på hamnens utsida för att tillräckligt skydd ska kunna 
uppnås, men det nu föreslagna planprogrammet leder oss att tro att läget vid bron är det som 
avses användas. Ett problemvid placering I anslutning till bron är även närheten till bostäder. Det 
handlar om mycket stora pumpar och kraftigt dimensionerad reservkraft. Buller och avgaser kan 
bli ett problem. 

Resultatet av den bifogade grundvattenutredningen är alarmerande. En betydande egenhet i 
området är de mycket höga grundvattennivåerna, vilka kommer att stiga ytterligare i takt med 
Nissans normalnivå. I det rosa området (närmast Stationsgatan) enligt grundvattenutredningen 
hamnar grundvattennivån på + 3,96 m. 

Golvnivåerna I bostäder ska ligga på +3,5 m med avseende på översvämningar, men golvytorna 
ska ligga lägre närmast Stationsgatan pga anpassning till gatan. Således kommer grundvattenytan 
att överstiga gatunivån och lokaler I bottenplan närmast Stationsgatan kommer att stå under 
vatten. Betydande problem torde även uppkomma i kringliggande stadsdelar.  Man kan starkt 
ifrågasätta om läget är fullt så dramatiskt som grundvattenutredningen visar, men även om man 
gör betydande avdrag på prognossiffrorna utgör utredningen en tydlig varningssignal och höga 
grundvattennivåer är ett idag känt faktum. Vi förvånar oss över att det aktuella planförslaget över 
huvud taget läggs fram utan att grundvattenförhållandena undersökts noggrannare. 
Utredningsresultatet, om det är korrekt, innebär att stigande grundvattennivåer är ett större hot 
än kommande stormars stigande vattennivåer. Mycket talar för att de stigande 
grundvattennivåerna kommer att vara den mest inga invallningar. Uppenbarligen finns ingen bra 
kartering av grundvattennivåerna och det är hög tid att etablera fler mätpunkter, samla mätvärden 
systematiskt och prognosticera. Vilka områden kommer att få problem och när kommer 
problemen? Halmstad är flackt och mycket stora områden har sin grundvattenavrinning till havet 



och Nissan. Detta borde vara längt viktigare att satsa resurser på än att utarbeta planer för 
byggnation inom kända översvämningsområden.  

Den planerade byggnationen på Tullkammarkajen, inklusive gångtunnlar kommer givetvis att 
påverka grundvattennivån inom stora områden, men ingen lär kunna säga i vilken grad, av brist 
på mätserier. Stationsparken verkar vara ett område vars nivå bibehålls, Här är markerat öppna 
dagvattenlösningar och sådana är principiellt önskvärda, Problemet är att grundvattenytan ligger 
högt och hotar befintlig bebyggelse. 

Öppna dagvattenlösningar kan leda till att en del av detta vatten kommer att infiltreras och 
därmed öka grundvattenbildningen vilket medför att dessa lösningar bidrar till att höja det redan 
höga grundvattnet ytterligare. Hur förhindras detta, ska det vara täta konstruktioner? Frågan är 
också hur dagvattenlösningarna ska höjdsättas. Med tanke på skyfall, i både planerade och 
befintliga områden, bör vattnet rinna med självfall, men hur hanteras då de stigande 
grundvattennivåerna och nivåer vid storm? 

Kajundersökningen visar att kajen är spontad med, såvitt kan ses, tät spont. Är detta lämpligt 
med tanke på grundvattensituationen? Grundvattenutredningen indikerar inget problem här, men 
frågan kvarstår: är kajkonstruktionen begränsande för grundvattenutströmningen mot Nissan? 
Såvitt kan utläsas ligger de vattenförande skikten relativt ytligt, medan skikten därunder utgörs av 
silt med dålig vattenföring. 

Planprogrammet bygger sammanfattningsvis på ett alldeles för svagt och motstridigt underlag 
och förutsättningarna måste klarläggas innan ett eventuellt planarbete kan göras. Vad som måste 
bli föremål för en omfattande utredning är nuvarande och förväntade grundvattenförhållanden 
och den utredningen måste omfatta stora delar av de östra stadsdelarna. 

Vi ser en bättre lösning för Tullkammarkajen. Problemet vid stormbaserade översvämningar är 
att vatten pressas upp genom Nissans mynning och ger en höjd vattennivå upp i vattendraget. 
Nivåtoppen är relativt kortvarig. Idag dämpas toppen av att vatten kan flöda ut över stora delar 
av det nu aktuella planområdet. De barriärer som nu placeras längs Nissan tar bort denna 
dämpning, vilket driver upp Nissans stormnivå i centrala Halmstad. 

Vi föreslår istället en resilient park, utan kaj, och där marken möjligen sänkts något i syfte att öka 
dämpningsvolymen. Detta skulle minska högvattennivåerna i centrala Halmstad under stormar, 
Att ta bort den kajkonstruktion som i vårt förslag inte längre fyller någon funktion, eliminerar 
framtida underhåll, fallrisk och gör att grundvattenutströmningen inte riskerar att bromsas. Om 
den förorenade marken får stanna inom området skapas möjligheter för lokal behandling av 
föroreningarna. 

Ett bra exempel på en välfungerande resilient park kan vi se i Getinge. 

Kommentar 
För synpunkter gällande utredningsnivå och klimatanpassning se kommentar till Länsstyrelsen 
och Naturskyddsföreningen.  
 
För golvnivåer för lokaler längs med Stationsgatan så kommer det inte innebära att de 
översvämmas. Lokalerna ska skyddas med objektskydd, på samma sätt som för befintlig 



bebyggelse, där ett storskaligt skydd liknande det som planeras i kajen inte är möjligt. Ett 
objektskydd innebär att tillfälliga skydd finns och hissas upp, ner, stängs vid händelse av höga 
vattennivåer. 
 
Grundvattenutredningen av området visar på klimatförändringarna av grundvattnet. 
Långtidsmätningar av grundvattnet pågår för att se hur nivåerna påverkas vid höga vattennivåer i 
Nissan. Vidare utredning och koncept för hantering och avledning av grundvattnet ska tas fram. 
 
 

SAKÄGARE 1  
Synpunkter på planförslag Tullkammarkajen – avseende den planerade Söderbron Jag vill härmed 
framföra synpunkter gällande den planerade Söderbron och dess anslutande väg inom ramen för 
detaljplanen för Tullkammarkajen.  

1. Ökad biltrafik och bullerpåverkan på Söder: Den planerade bron riskerar att leda till en 
kraftig ökning av biltrafiken i bostadsområdena på Söder. Detta innebär inte bara ökad 
miljöbelastning i form av buller och luftföroreningar, utan försämrar också livsmiljön och 
tryggheten för de som bor i området. Söder är i dag ett område med många bostäder och 
grönområden – att leda mer trafik genom detta område står i direkt konflikt med 
ambitionen om en attraktiv och hållbar stadsmiljö.  

2. Påverkan på Alets naturreservat och Natura 2000-område: Den planerade vägdragningen 
och bron innebär en betydande risk för negativ påverkan på Alets naturreservat, som 
dessutom är del av ett Natura 2000-område. Det finns stora värden att skydda vad gäller 
både biologisk mångfald och rekreativa kvaliteter. Att dra ny infrastruktur genom eller i 
närheten av ett skyddat naturområde strider mot både nationella och europeiska mål om 
naturvård och biologisk mångfald.  

3. Framtidens infrastruktur bör vara hållbar – inte bilcentrerad: Det är anmärkningsvärt att 
det i ett projekt som syftar till hållbar stadsutveckling fortfarande planeras för utbyggnad 
av bilinfrastruktur. Framtidens stad bör prioritera kollektivtrafik, gång- och cykelvägar 
samt andra hållbara transportlösningar. Att underlätta för ökad biltrafik går tvärt emot 
klimatmål och den omställning som samhället står inför. Sammanfattningsvis anser jag att 
den planerade Söderbron bör utgå ur planförslaget, eller omprövas grundligt med hänsyn 
till miljöpåverkan, bullerproblematik och behovet av en långsiktigt hållbar 
infrastrukturutveckling.  

Kommentar 
”Söderbron” ingår inte i planprogramsområdet för Tullkammarkajen och synpunkten har 
vidareförmedlas till planarbetet som inkluderar bron.  
 
 

SAKÄGARE 2  
Kommunen skriver att planprogrammet efter antagande kommer delas upp i olika etapper av 
detaljplaner. I etapperna finns förslag på Söderbron med, vilket beskrivs som en nödvändig del 
för att lyckas med utbyggnaden av Tullkammarkajen.  



Kommunen har redogjort för att den nya bron kommer få trafik upp till 14 000 fordon per dag, 
vilket är en ny ringled mellan öst och väst i staden. Vägen planeras även för trafik upp till 50 kmh. 
Kommunen nämner att den nya leden kommer att bullra, men bara för Trafiken på Stationsgatan 
och det Marina Centrumet vid pumphuset. Kommunen har på inget sätt redogjort för att den nya 
vägdragningen (mellan Stålverksgatan och Slottjordsvägen) på söder kommer kunna genomföras. 
Kommunen måste först säkerställa att denna del av etappen går att genomföra innan en 
kommande detaljplan för bron. Trafiken kommer annars ledas rakt in på Söder där trafiken 
kommer ledas ut via Södervägen och Skepparegatan, vilket är två bostadsgator.  

Kommunen har inte redogjort för tillkommande buller av 14 000 bilar på dessa gator, vilket 
riskerar påverka människors hälsa och säkerhet. Intentionen är dock att göra en ny väg mellan 
Stålverksgatan och Slottjordsvägen. Denna delsträcka är däremot så pass osäker att kommunen 
först måste anta denna detaljplan för att säkerställa att trafiken inte leds in på Söder. Broar kan 
aldrig hanteras på bara en sida av vattendraget.  

I delsträckan på Söder kommer kommunen behöva redovisa klimatrelaterade risker eftersom 
vägen ligger så pass lågt att den riskerar översvämmas. Hur kommunen ska hantera riksintresse 
för naturvård Laholmsbukten-Eldsbergaåsen-Genevadsån-Lagan, samt påverkan på Natura 2000 
området Aleskogen som kommer bli utsatt utifrån sin bevarandeplan. Om kommunen väljer att 
gå vidare med Söderbron i denna etapp, utan ha färdigställt en vägsträckning av tillkommande 14 
000 fordon på västra sidan kommer den finnas anledning för boende på Söder att överklaga 
Söderbron med tillhörande detaljplan eftersom vi blir direkt berörda av kommunens förslag.  

Ovan nämnda text har redan påtalats för kommunen i kommunens Centrumplan och finns 
återredovisat i kommunens granskningsredogörelse.  

Kommentar 
Se svar till sakägare nr 1. 
 

SAKÄGARE 3  
Halmstad kommun har tagit fram ett väl genomarbetat planprogram och jag ser positivt på att 
kommunen vill att Tullkammarkajen ska präglas av hållbara lösningar med gott om gröna ytor 
och stråk där människor kan promenera nära vattnet. Jag är mycket positiv till att kommunen i 
stor utsträckning vill bevara befintliga träd, skapa nya grönytor samt vidta åtgärder för att främja 
den biologiska mångfalden. Att ge möjlighet till små lokala odlingar är också positivt.  

Jag ser även positivt på att projektet i alla skeden ska utformas för att prioritera gång-, cykel- och 
kollektivtrafik över andra trafikslag samt fokuserar på miljömässig och ekologisk hållbarhet.  

Det har också sats upp bra mål för ”den blågröna stadsdelen” samt den ”attraktiva stadsdelen” 
även om en del mål skulle kunna skärpas ytterligare.  

Under kapitlet ”Analys” kan läsas att det behövs flera ytterligare studier och undersökningar av 
flera delområden. Detta är ett måste för att inte stå oförberedd inför oförutsedda förhållanden.  

Det är bra att planförslaget tar upp den planerade belysningen i området och att det sägs att 
denna ska ta hänsyn till nattaktiv och ljusskygg fauna.  



Kommunen har även en god ambition till att den planerade stadsdelen ska vara energipositiv och 
ta tillvara energi från olika förnyelsebara energislag samt utformas för att ge ett gott mikroklimat. 
Att det planerade byggandet ska ha en minimal klimatpåverkan är självfallet också positivt.  

Visualiseringsbilder  

Jag menar att en del av visualiseringsbilderna i planprogrammet i viss mån är överdrivet 
förskönande. Det är helt enkelt lite för mycket reklambilder över dessa. Överlåt istället de 
förskönande bilderna till bostadsbolagen som ska hyra ut eller sälja bostäderna.  

Broar och trafikleder  

Jag är positiv till att Halmstads kommun vill underlätta för gång- cykel- och kollektivtrafik.  

När det gäller de planerad nya broarna över Nissan är två till för gång- och cykeltrafik, vilket är 
positivt. Vi anser dock, precis som båtklubbarna, att det är olyckligt att stänga av Nissan för 
segelbåtar som blir fallet när de nya broarna är på plats.  

Vad gäller den planerade Söderbron, anser jag att det är fel att underlätta för en ökande biltrafik. 
Vi anser också att det är en stor skada för naturen om den planerad anslutnings-vägen till 
Söderbron på den västra sidan av staden anläggs. Det vore olyckligt att avverka den fina 
strandskog som ligger mellan reningsverket och bebyggelsen på Lotsvägen. Likaså vore det 
olyckligt om ängsmarken på det gamla civila flygfältet förstörs av en väganläggning.  

Stigande havsnivåer, extremflöden och grundvatten  

Planförslaget ger en god beskrivning av olika åtgärder för att skydda bebyggelsen (både den 
planerade och den befintliga) från stigande havsytenivå och extremflöden. Det omnämns även att 
skydden ska vara påbyggningsbara i ett perspektiv fram till år 2200.  

Jag vill här påpeka att det finns en stor risk att dagens beräkningar när det gäller den stigande 
havsytan är osäkra. Det är värt att påpeka att vad som är gemensamt för den mest 
genomanalyserad forskningen, IPCC:s klimatförändringsrapporter, är att vid varje rapport 
förvånas forskarna över att klimatförändringarna går snabbare och är starkare än man trodde vid 
den föregående rapporten. Detta innebär att de i dag högsta beräknade havsytenivåerna mycket 
väl kan vara tilltagna i underkant.  

När det gäller invallningarna, både utmed Nissan, Västra Stranden/Söder och Öster, kan sägas att 
det endast kommer gå att valla in och skydda mot stigande havsytenivåer och extremflöden till en 
viss gräns. Det är osannolikt att tro att människor kommer vilja bo bakom vallar om vattenytan är 
högre än markytan bakom vallarna. Stigande havsytenivåer kan även innebära att det blir omöjligt 
att försäkra byggnader i områden som riskerar återkommande översvämningar (detta är något 
som försäkringsbranschen har signalerat i början av 2025).  

Det är också värt att påtala att stigande havsytenivåer innebär att även normalvattenståndet i 
Nissan kommer att ligga på en högre nivå än idag. Detta i sin tur kommer att innebära att även 
grundvattennivån kommer att stiga i motsvarande grad. Även om byggnaderna ska säkras mot 



stigande grundvattennivåer går grundvatten inte att valla in. Det finns därför en stor risk att 
området kommer att bli mycket blött och delvis sumpigt framåt nästa sekelskifte.  

Befolkningsutveckling  

Min kanske viktigaste synpunkt gäller den förväntade befolkningsutvecklingen i både Sverige och 
Halmstad. Vi har aldrig tidigare i historien haft så låga fruktsamhetstal, dvs det totala antalet 
födslar per kvinna, i vårt land. Fruktsamhetstalet ligger för närvarande på under 1,5 barn per 
kvinna och förväntas ligga kvar på låga nivåer under lång tid framöver. Då det behövs ett 
fruktsamhetstal på 2,1 för att endast bibehålla behålla befolkningens nuvarande storlek är det 
sannolikt att vi kommer att få se en minskande befolkning i riket inom några få år och att detta, 
även om Halmstad är en inflyttningskommun, på sikt även kommer att gälla för vår stad. Att 
Halmstad trots rådande omständigheter planerar för ett mycket expansivt bostadsbyggande, kan 
tas emot illa av de kommuner som riskerar att tappa invånare till Halmstad. Dessa kommuner, 
ofta i Sveriges inland, står då inför vad som kan ses som en dubbel folkminskning. Dels låga 
fruktsamhetstal och dels en utflyttning till kommuner med ett expansivt bostadsbyggande och 
som ses som mer attraktiva. Det finns en stor sannolikhet att dessa kommuner, under rådande 
omständigheter, kommer att se det som osolidariskt att kommuner som Halmstad försöker locka 
till sig invånare genom inflyttning.  

Med detta som bakgrund anser jag att Halmstads kommun bör avvakta med både nya 
stora bostads- och vägprojekt. 

Kommentar 
För synpunkter gällande utredningar, se kommentar till Länsstyrelsen. För synpunkter gällande 
klimatanpassning se kommentar till Länsstyrelsen, Naturskyddsföreningen och Klimataktion 
Halmstad.  

 
De nya gång- och cykelbroarna kommer att utformas till en fri höjd till +3,5 meter. 
Utformningen av broarna är inte påbörjad och det är oklart hur dessa ska se ut i övrigt eller hur 
de ska ansluta till kajen. För mer information se utredningen för Nya gång- och cykelbroar över 
Nissan . Broarna kommer på grund av höga kostnader inte att utformas som öppningsbara. 
Lägre båtar kommer att kunna komma under till exempel motorbåt, kanot, roddbåt, SUP med 
mera. 
 
Synpunkter gällande Söderbron, se kommentar till sakägare 1. 
 
Synpunkter gällande befolkningsutveckling se kommentar till Naturskyddsföreningen. 
 

SAKÄGARE 4 
Initiativet till detta yttrande och ett förslag till revidering av planförslaget för Tullkammarkajen 
kommer från forskare som är verksamma vid forskningsgruppen för fjärrvärme på Högskolan i 
Halmstad och bygger på erhållna resultat från denna grupps internationella forskningsprojekt. 
Även de initiala resultaten från Ranagårdsprojektet, där vi tillsammans med HEM håller på att slå 
världsrekord i effektiv fjärrvärme, finns med som bakgrund till vårt förslag. 



Vi vill fästa uppmärksamhet på en viktig hållbarhetsaspekt om framtidens värmeförsörjning som 
inte tas upp i planprogrammet, ty planförslaget förutsätter indirekt att nuvarande uppvärmnings- 
och fjärrvärmeteknik med tillhörande praxis ska tillämpas enligt texter på sidorna 14 och 87 i 
planprogrammet. Detta innebär att planförslaget förutsätter att framtidens villkor för 
värmeförsörjningen enbart kommer att bli en framskrivning av dagens och gårdagens villkor. 
Resultat från vår forskning visar att så kommer det inte att bli, ty både villkoren och karaktären av 
uppvärmningen av dagens nybyggnadsområden har redan blivit annorlunda i många städer i 
övriga Europa. 

En omfattande trend i Europa och dess framtida värmeförsörjning är numera att 
nybyggnadsområden dimensioneras för användning av lägre temperaturer som ett viktigt första 
steg för att underlätta införande av framtida lågtempererade fjärrvärmesystem, som är mer 
energieffektiva än dagens befintliga fjärrvärmesystem. En föregångare i detta avseende är Schweiz 
som i sina nationella byggregler sedan 2009 kräver en högsta dimensionerande temperatur på 40 
grader för dimensionering av värmesystem för uppvärmning av nya byggnader (men ett undantag 
kan medges upp till 50 grader om särskilda omständigheter föreligger). Ett motsvarande krav 
finns ännu inte i de svenska byggreglerna. Detta betyder att detaljplaner kan och bör användas för 
att erhålla en robust lokal framtidsäkring genom att harmonisera nybyggnation i svenska städer 
med avseende på denna viktiga hållbarhetsaspekt. Vi rekommenderar att ett liknande villkor 
införs i detaljplanen för Tullkammarkajen. 

Argumentet för detta förslag är att dagens värmeteknik ursprungligen utvecklades för värme som 
kommer från en förbränningsprocess. I framtiden kommer andelen värme som har ett annat 
ursprung att öka betydligt. Nästan all denna nya värmetillförsel (som till exempel värmepumpar, 
solvärme, geotermi samt lågtempererad restvärme från industriprocesser, datacentraler, 
koldioxidavskiljning, kylprocesser, elektriska transformatorer och ljusbågsugnar, 
vätgasproduktion, bioraffinaderier, batterifabriker mm) blir mer effektiv om  byggnaderna 
kommer att använda värme med en lägre temperatur. Vårt förslag om att kopiera det schweiziska 
synsättet syftar till att den nya värmetillförseln ska komma in på värmemarknaden på ett enklare 
och billigare sätt. Härmed kan fjärrvärmens roll som en vital del i samhällets cirkulära processer 
att bli fortsatt central. 

Vi föreslår således att planförslaget revideras med tillägg av följande två meningar: 

Alla byggnader inom planområdet ska dimensioneras för en högsta temperatur på 45 grader 
avseende alla komponenter för dess uppvärmning. Detta krav gäller dock inte för 
varmvattenberedningen, som styrs av de svenska byggreglerna. 

Kravet på användning av lägre temperaturer i nya byggnader inom planområdet Tullkammarkajen 
innebär att det i framtiden kommer bli enklare och billigare att använda den industriella restvärme 
som redan finns tillgänglig i närheten. Omfattningen av den oanvända restvärmen i östra 
Halmstad uppgår till mer än 10 gånger det förväntade värmebehovet i planområdet. Vårt förslag 
innebär att den lokala industrin i hamnområdet kommer att bli ytterligare integrerade in i 
Halmstads kluster av cirkulära processer. De kommer då att bli mer konkurrenskraftiga på sina 
egna produktmarknader. Det blir också enklare och billigare att uppfylla EU-kravet om 



nollutsläppsbyggnader för all nybyggnation från och med 2030 (artikel 11 i EU:s omarbetade 
EPB-direktiv 2024/1275 som publicerades den 8 maj 2024). 

Kommentar 
Ett planprogram är ett tidigt skede av en planprocess. Några krav ställs inte redan nu på val eller 
form av uppvärmning i Tullkammarkajen. Synpunkten är intressant och noteras till den fortsatta 
planeringen av Tullkammarkajen. 

 

SAKÄGARE 5  
 Tullbron bra förslag. Tunnel under järnvägen sämre förslag pga otrygghet med tunnlar 

för cyklister och fotgängare.  

 NEJ till Jungmansbron. Räcker med Tullbron och Söderbron. Om Jungmansbron ska 
byggas behöver Marinstugan flyttas till andra sidan Nissan (kanske till Strandparken) så 
att Jungmansbron kan gå över direkt till Klyvaregatan. Marinstugan behöver dessutom 
ändå få en upphöjd grund.  

 Söderbron behöver byggas som klaffbro eller svängbro för att möjliggöra liv och rörelse i 
vattnet in i Nissan med mysigt båtliv och vackra segelbåtar mm. Nissan på Söder är 
synonymt med olika slags båtar som förskönar området och som både turister och 
bofasta tycker om. *Portalkranen ska vara kvar på Tullkammarkajen; gärna kunna ha 
funktion att lyfta båtar om det går.  

 Mobilitetshus som parkering måste ha fickor för de moderna större elbilarna och även 
vara tillräckligt stort hus för att kunna ta emot tågpendlare och arbetspendlare som inte 
har möjlighet att bosätta sig i staden och som inte kan åtnjuta pendling med buss. Det får 
inte snålas med antalet parkeringsfickor; tyvärr behövs fordon oavsett vad man vill 
prioritera bort. Mobilitetshuset måste kännas tryggt att parkera i så inte tjuvarna trivs där. 
Det får inte heller bli för dyrt att parkera där så att det parkeras längs olika gator 
(Kvarteret Borgen ett exempel på detta).  

 Kollektivtrafiken i stan måste bli mer effektiv för att kunna åka kollektivt i stan och inte 
tvingas gå eller cykla. * Många finna förslag med bassänger osv.  

 Kunde inte hitta diarienumret.  

Kommentar 
Tunneln under järnvägen ingår inte i detta planprogram utan i detaljplanen för Stationsstaden, 
Stationsstaden och Resecentrum - Halmstad växer - Halmstads kommun 
 
Jungmansbron har i stråkanalyser för gång- och cykeltrafik visat sig vara mycket viktigare än 
Söderbron. Bron ligger även med i den fördjupade översiktsplanen för Halmstad samt 
utbyggnadsplanen och kvarstår i projektet.  
 
För synpunkter gällande Söderbron, se kommentar till sakägare 1.  
 
 
I övrigt noteras synpunkterna. 
 



SAKÄGARE 6  
Med all respekt för politiker, tjänstepersoner och konsulter som utvecklat kajen har jag följande 
synpunkter. Baserar synpunkterna på samtal med branschfolk verksamma i Halmstad. 

Visionen för Tullkammarkajen 

Visionen beskrivs med många fina ord men utesluter helt ord och innehåll om Nissan, båtar, 
marint liv marin historia i beskrivningen av visionen Politikerna har med denna 
visionsbeskrivning visat att man beslutat att man absolut inte vill ha något med Halmstads 
historiska koppling till sjöfart, Nissan, marint liv, båtar att göra. De tre broarna bekräftar också 
den ståndpunkten. Ett fundamentalt misstag att inte använda möjligheten som kajen utgör för att 
göra något unikt stort av den nya stadsdelen Tullkammarkajen. Detta är allt som skrivs om vatten 
i visionen; 

Attraktiv stadsdel som kombinerar närheten till vatten med grönområden. Där människor kan 
promenera nära vattnet. 

Jag föreslår att Visionen skrotas. Utveckla en ny Vision genom rådslag i kommunen med 
näringslivet, turistorganisationer, högskolan och genom att fråga folket vad de tycker. I väntan på 
en ny demokratiskt överenskommen vision pausas alla bygg och projektplaner för 
Tullkammarkajen. Sätt människan och miljön i centrum 

Kajen överexploaterad 

Halmstad avser att växa och blomstra. Bra låt oss göra det på ett sådant sätt att innevånarna barn 
och vuxna i de nya stadsdelar som nu växer fram trivs älskar sin stad är friska och välmående. 
Planen för Tullkammarkajen bjuder inte in till ett trivsamt funktionellt liv. Påminner mera om ett 
getto där det bor för mycket folk för trångt för högt på en liten avgränsad yta. 

Minska belastningen ta intryck och lär av tidigare stadsplanerares misstag från miljonprogrammet 
på 60-talet till Rosengård, Tensta och inte minst Nissa strand Gör om och gör rätt. Sätt 
människan och miljön i centrum. 

Mitt förslag; 

Pausa planen och återremittera och omarbeta planen. Sätt människan och miljön i centrum med 
aktuella parametrar från 2025 och framåt och inte det 90-tals tänk som nu lyser igenom. 

Byggnaderna 

Byggnadernas utformning smälter inte in och saknar identitet för Halmstad och den säregna 
natur och havsmiljö som Tullkammarkajen representerar. Designen och placeringen av 
byggnaderna lägger ett nedstämt lock över kajen. De naturliga rikedomar som Tullkammarkajen 
har är inte utnyttjade i designen. Solinstrålning och havets påverkan är inte tillvaratagna vid 
byggnadernas utformning. Människan och miljön är inte placerad i centrum. 

Mitt förslag: Pausa Tullkammarprojektet utlys en arkitekttävling, gör om och gör rätt. Vi skall leva 
med Tullkammarkajen i 150 år så några års förlängd projekteringstid är helt försumbar. På köpet 



får vi en bättre prognos på den tveksamma befolkningsutvecklingen som nuvarande kommunala 
styre använder vid sina extremt viktiga beslut för vår framtid. 

Med tanke på den svaga konjunkturen i byggbranschen och på arbetsmarknaden torde det inte 
var rusning efter markanvisning och byggrätter som kommunen på samrådsmötet 4/3 flaggade 
för skulle komma ut inom kort. 

Fria ytorna mellan byggnaderna 

För trångt i alla riktningar mellan husen. Öppna upp. 

Remsan mellan kajkant och byggnader för smal, finns ingen plats för människan att vistas på. 
Innegårdarna är för små vad kan barnen och vuxna göra där. igen sätt människan och miljön i 
centrum. 

Bilden på sidan 42 i planen är fylld med orealistisk grönska för att betraktaren skall bländas och 
inte se den sterila trånga och ogästvänliga sanningen Bilden i planen med Hamnkalset i Norrtälje 
som referens är lockande men tyvärr omöjlig att återskapa på Tullkammarkajen. 

I visionen för kajen har all koppling till Nissan, båtar och marint liv och marin historia 
demonstrativt utelämnats. De tre nya broarna dödar helt möjligheten att göra något stort av 
stadsdelen Tullkammarkajen. 

De tre Broarna och anslutningsvägar 

Ingår kanske inte i Tullkammarkajen. Dock ser jag det som nödvändigt att kommentera i detta 
samanhang. Bilbron tvåfilig med gång och cykelbanor har av politikerna efter inriktningsbeslut 
lämnats till tjänstemännen för att utveckla en fast bro som skall var färdigbyggd till 2030. 

Jag och alla med erfarenhet av kommunala utvecklingsprojekt inklusive det politiska styret förstår 
att detta inte är görligt men varför sätta upp orealistiska planer? 

Mitt förslag: 

Lägg ner arbetet med att utveckla bron till man kan se ungefär när bron på riktigt behövs och gör 
då en ny behovsanalys. Då kanske det skall vara en större bro eller uppfylla andra kriterier. Låt 
oss slippa se en vit elefant längst nere i Nissan. 

PAUSA BROPLANERNA NU 

Pausa också planerna för gång och cykelbroarna till behovet och nyttan föreligger. Det finns 
ingen logisk nytta och behov för dessa broar då man inte kan komma in till och från centrum 
utan att vid trafikljuset framför Slottet korsa Slottsgatan. Enligt projektledaren Johan Rex finns 
inga tankar på att bygga överfart över Slottsgatan. Via Slottsbron eller via Picassoparken och 
brogatan finns redan snabbaste gång- och cykel vägen från Tullkammarkajen och Stationsstaden 
till stora torg. Med stor kapacitet utan miljoninvesteringar 

Utvecklingsprognoser, tidplaner, budgetar 



Pausa Tullkammarprojektet och revidera och gör om och gör uppdaterade trovärdiga 
utvecklingsprognoser för befolkningsökningen till 2050. Vi ser nya prognoser för t.ex 
barnafödande som minskar behovet av skolor på alla nivåer fram till 2050. Flyktinginvandringen 
har genom politiska beslut stark begränsats ja nästa helt stoppats. 

Arbetskraftsinvandringen är också under stark förändring.  

Med realistiska prognoser för befolkningsökningen kan vi planera om stadens utveckling till en 
takt och omfattning som vi ju alla vill ha. 

Ja tack till tillväxt och utveckling 

Nej tack till fantasiplaner som inte har bäring. 

Budget 

Det finns ingen finansieringsplan/budget kommunicerad för Tullkammarprojektet och broarna. 
Hoppas men tvivlar på att kommunen har koll på pengarna. 

Kommentar 
I den södra delen av Tullkammarkajen föreslås det plats för båtar och marina verksamheter.  

Synpunkter gällande kulturhistorien se kommentar till Länsstyrelsen. 

Även om sakägaren inte delar kommunens uppfattning så är planprogrammets inriktning 
utformat och framtaget utifrån mänsklig skala och levnadsvänlighet. Att utforma ett område med 
mycket luft tenderar att skapa en ödslig känsla, det var dessa stadsbyggnads principer man hade 
vid upprättandet av miljonprogramsområdena som sakägaren delvis hänvisar till. Det är däremot 
viktigt att rama in och skapa platser med variation för att uppnå platser som är tilltalande för 
vistelse. En social konsekvensbedömning ska ingå i den Miljökonsekvensbeskrivning som ska tas 
fram till de kommande detaljplanerna. 

För synpunkter gällande broarna se kommentar till sakägare 1, 3 och 5. 
 

I övrigt noteras synpunkterna. 

 

SAKÄGARE 7  
Bostäder  

Vi ser det positivt att Halmstads kommun (”Kommunen”) planerar för bostäder nära centrum, 
järnvägsstation, busstation och grönområden på Söder.  

Hållbarhet  

Kommunen har en vision där det bl.a. framgår att  



”Tullkammarkajen ska bli en levande stadsdel vid vattnet där gröna ytor, aktiviteter och 
mötesplatser skapar en inbjudande miljö för alla. Här kan invånare och besökare samlas för att 
njuta av staden bästa kvalitéer. Området planeras med hållbara lösningar och fokus på 
promenadstråk nära vattnet, grönska och sociala ytor.”  

Visionen inger förhoppningar om en hållbar stadsdel för människors hälsa och välbefinn-ande, 
men kopplingen till värden som redan finns idag i omgivningen verkar har glömts bort. Vi anser 
att en koppling över Nissan ska begränsas till gång- och cykelbroar för att de unika grönområden 
som finns på Söder, väster om Nissan, ska kunna bevaras och fort-sätta utvecklas i anslutning till 
de centrala delarna av Halmstad. Det Kommunen menar med ”vid vattnet” kan utökas till att 
omfatta även havet vid Västra stranden, även om det inte ingår i planprogrammet. Det skulle 
däremot öka attraktiviteten till att bosätta sig i om-rådet eftersom det är promenadavstånd till 
havet, centrum samt tåg och buss. Det är viktigt för att barn ska ha nära till naturliga 
grönområden och skogar och inte endast iordningställda grönområden skapade när nya 
bostadsområden byggs.  

Av planprogrammet får vi intrycket av att Söderbron med tillhörande väg mer eller mindre är en 
förutsättning för att kunna bygga Tullkammarkajen. Vi har svårt att förstå detta om det ska 
byggas gång- och cykelbroar över Nissan och satsas på en utbyggd kollektivtrafik. Det är nu 
Kommunen ska ta chansen att satsa på busstrafik mellan t.ex. Tylösand och Fyllinge för att 
minska genomfartstrafiken i centrum. Det kan t.ex. göras redan nu genom att begränsa biltrafiken 
genom centrum i höger körfält under rusningstrafik och sätta in mycket tät busstrafik. Då 
kommer sannolikt en beteendeförändring hos bilister att ske. En sådan beteendeförändring har vi 
svårt att se om Kommunen först bygger Söderbron för biltrafik och därefter uppmanar boende 
att börja busspendla. Vad vi känner till sker inte sådana beteendeförändringar om man först 
underlättar för biltrafik. Vi ser en stor risk i att de hållbara lösningarna i visionen inte kommer att 
infrias när Kommunen underlättar för biltrafik. En trafiklösning med Söderbron innebär istället 
ökat buller, mer luftföroreningar, mer befintliga grönområden som tas i anspråk för biltrafik, 
minskade incitament för bete-endeförändringar samt att vi som bor i Halmstad eller kommer hit 
som turister ska trängas  

med bilar när vi ska till Västra stranden eller Aleskogen. Det kommer även att minska tillgången 
till mer eller mindre naturliga grönområden nära Tullkammarkajen. Kommun-ens planering när 
det gäller Söderbron och tillhörande väg behöver ta hänsyn till följd-effekter så som att 
grönområden på Söder görs om till väg. Att bygga bilväg så som framgår av planprogrammet 
kommer att innebära minskad tillgång till grönområden, mer buller och luftföroreningar samt 
barriäreffekter för de som bor på Söder. Vi anser därför att Kom-munen behöver se hållbarhet i 
en större kontext än endast för enskilda bostadsområden.  

Parkeringsplatser  

Vi anser att Kommunen ska minska antalet parkeringsplatser vid Tullkammarkajen. Här har 
Kommunen möjlighet att konkret göra skillnad för den hållbarhet man, så som det får förstås, 
anser är viktig. Genom att redan nu flagga för att antalet parkeringsplatser kommer att vara 
begränsat kommer de som vill bosätta sig vid Tullkammarkajen att veta vad man har att förhålla 



sig till. Om Kommunen vill leva upp till sin ambition att minska bilan-vändandet anser vi att man 
behöver ta till obekväma åtgärder för att minska det bilberoende som många har.  

Trafik och buller  

Kommunen är otydlig med vad som gäller för den s.k. högfartsgatan i den södra delen av 
Tullkammarkajen där det på sidan 51 anges att gatan kommer att ha en hastighet om 40-50 km/h 
medan det på sidan 58 skrivs att hastigheten kommer att vara max 40 km/h.  

Det framgår inte hur Kommunen kommer att hantera buller från planerad högfartsgata och den 
befintliga industrin som finns i närområdet. Buller påverkar människors hälsa mycket negativt 
och där det finns buller i bostadsområden är närhet till tysta grönområden särskilt viktigt. Vi 
anser att Kommunen behöver utreda bullerfrågan inte bara utifrån industri eller väg.  

Det som påverkar människors hälsa är det samlade (kumulativa) ljudet från t.ex. trafik och 
industri. Värt att notera är att befintlig industri- och hamnverksamhet i de flesta fall driver sin 
verksamhet inom ramen för tillstånd enligt miljöbalken. Ett sådant tillstånd har rätts-kraft, vilket 
innebär att buller från sådana verksamheter endast kan omprövas i mycket begränsad omfattning. 
Kommunen behöver därför ha i åtanke att vägen i den södra delen av Tullkammarkajen sannolikt 
inte får ge något tillskott till den samlade ljudbilden vid bo-städer utan att det kommer att uppstå 
en olägenhet för människors hälsa. Vi är medvetna om att bullrets karaktär varierar beroende på 
om det är industribuller eller trafikbuller samt att det är olika riktlinjer och rättspraxis för olika 
typer av buller. Här anser vi att Kom-munen behöver väga ihop buller från olika källor och 
tydligt säkerställa att tillskottet av buller inte riskerar att ge upphov till olägenheter för människors 
hälsa. Kommunen behöv-er även utreda vilka konsekvenser som uppstår även utanför det 
område som planpro-grammet omfattar eftersom utökad trafik medför konsekvenser långt 
utanför planpro-gramsområdet.  

Kulturmiljö  

Delar av Tullkammarkajen är av riksintresse för kulturmiljövården där motivet till att det är ett 
riksintresse bl.a. är för Halmstads kajer och hamnanläggningar i stadens centrala parti. Gränserna 
för riksintresseområden enligt 3 kap. miljöbalken är inte exakt avgränsade eftersom det sker i 
samband med olika typer av prövningar enligt plan- och bygglagen samt miljöbalken. Det är 
därför viktigt att även utreda hur åtgärder i omgivningen påverkar motivet till varför det är ett 
riksintresse samt om t.ex. en bilbro riskerar att påtagligt skada riksintresset. Kommunen behöver 
även beakta alla förändringar som görs inom och i an-slutning till riksintresset, t.ex. Österskans 
och Stortorget för att en helhetsbedömning ska kunna göras om hur riksintresset påverkas eller 
skadas.  

Friluftsliv  

Nissan är av riksintresse för friluftsliv där huvudkriteriet är att området har särskilt goda 
förutsättningar för vattenanknutna friluftsaktiviteter och därmed berikande upplevelser. Andra 
värden är bl.a. att det finns intresseväckande naturvärden och en tilltalande land-skapsbild 
avseende perspektiv och utblick över landskap och vatten m.m. De goda natur-givna 
förutsättningarna för friluftsliv är bl.a. knutna till förekomsten av sammanhängande gröna stråk. 



Aktiviteter med särskilt goda förutsättningar är t.ex. fritidsfiske, strövande, kanot och 
naturupplevelser.  

Det går inte av planprogrammet att utläsa hur trafik söder om Tullkammarkajen är förenlig med 
riksintresset för friluftsliv och dess värden. Med tanke på att sammanhängande gröna stråk är en 
värdekärna borde Kommunen utreda om riksintresseområdet istället ska utvidgas till att även 
omfatta befintliga grönområden på Söder, väster om Nissan, med koppling till naturreservatet 
Aleskogen, Västra stranden och Prins Bertils stig. Vi anser att vägen och trafiken som planeras i 
södra delen av Tullkammarkajen riskerar att påtagligt skada riksintresset för friluftsliv. 
Kommunen har i vart fall inte visat att påtaglig skada inte riskerar att uppstå.  

Slutsatser  

Sammanfattningsvis är det bra att Kommunen satsar på bostäder vid Tullkammarkajen eftersom 
det är nära grönområden, centrum och kollektivtrafik samt att det möjliggörs för god 
framkomlighet för cyklister och gångare. Planprogrammet väcker dock oro eftersom Kommunen 
fortsatt verkar sätta bilismen i förarsätet för stadsplaneringen. Det saknas också ett 
hållbarhetstänk värt namnet när vi ser hur såväl Tullkammarkajen som områden på Söder riskerar 
att påverkas av buller, luftföroreningar, barriäreffekter och förlust av grönområden samt miljön 
vid Västra stranden.  

Kommentar 
För synpunkter gällande Söderbron, se kommentar till Länsstyrelsen samt sakägare 1. Se även 
Region Hallands yttrande som förklarar lite av omfördelningen av trafik som är tänkt i Halmstad.  
 
Hållbarhet har varit centralt i planeringen av Tullkammarkajen där framförallt bilens plats inom 
området kommer reduceras jämfört med i andra delar av Halmstad.  
 
För synpunkter gällande kulturmiljö, se kommentar till Länsstyrelsen och Statens Fastighetsverk. 
 
Barriäreffekten i Nissan kommer att minska med ett genomförande av de planerade gång- och 
cykelbroarna. 
 
I övrigt noteras synpunkterna. 
 
 

SAKÄGARE 8  
Underlaget för planeringen av Tullkammarkajen förefaller gediget och det är en tilltalande grön 
och hållbar stadsdel man visualiserar. Viktigt dock att påpeka att ett samhälle inte byggs för att stå 
i 50 eller 100 år utan det byggs för flera hundra år. Vi som bygger nu lämnar ett arv till 
kommande generationer och då bör man ta höjd för det stora hotet mot vårt samhälle som 
klimatförändringarna innebär.  

 
Jag saknar en djupare analys av riskerna och kostnaderna för skydd av staden vid översvämningar, 
både på grund av höjd havsnivå, höga flöden i Nissan och höjning av grundvattennivån. Enligt 
MSB tillhör Halmstad ett av 26 områden i Sverige med betydande översvämningsrisk vilket 



kommunen mycket riktigt själv påpekar i Klimatanpassningsplanen. Man skriver i den att vid en 
högsta havsnivå på 3,71m (vilken inte kan uteslutas år 2100) skulle hela Söder svämmas över och 
att redan nu har låglänta områden som bland annat Tullkammarkajen, problem med 
översvämningar (bland annat år 2015, då högsta havsvattennivån steg till 2,38 m över 
medelvattenståndet). Globalt sett har översvämningskatastroferna öka med 134% sedan år 2000 
enligt UNRIC, United Nations Regional Information Center.  

 
Det är dyrt att höja landnivåer och bygga skyddsvallar.  
I Klimatanpassningsplanen anges en budget på 400 miljoner kronor för översvämningsskydd av 
centrum utöver de statsbidrag man räknar med - är det tillräckligt? Hur ser budgetunderlaget ut?  
Boverket skriver när det gäller skydd mot översvämningar - ”Skyddsåtgärder som krävs utanför 
detaljplaneområdet kan inte regleras i detaljplanen. Om framtida skyddsåtgärder utanför 
planområdet krävs för att en bebyggelse ska anses lämplig måste det ställas mycket höga krav på 
kommunen att visa att skydden kommer att uppföras. Det krävs således att kommunen utreder 
och kan visa att skydden är genomförbara ur tekniskt, ekonomiskt och juridiskt perspektiv.”  
Detta torde i allra högsta grad gälla för byggnationer på Tullkammarkajen. Har kommunen gjort 
en sådan utredning och finns det några mer detaljerade beräkningar för vad de skyddsvallar i 
etapp 1 och 2 som man talar om i Klimatanpassningsplanen skulle kosta?  

 
Vet kommunen om dessa skyddsvallar och området innanför dessa kommer att kunna försäkras? 
Vet kommunen någonting om vilka försäkringskostnader och därmed ökade boendekostnader 
som det utsatta läget skulle kunna innebära för invånare i de nya planerade bostadsområdet?  
SGI, Statens geologiska institut, skriver att man bör undvika exploatering i riskområden och 
Tullkammarkajen kan nog definieras som ett sådant område. SGI rekommenderar att man i 
utsatta områden använder sig av s.k. planerad reträtt – ”en långsiktig proaktiv strategi för 
klimatanpassning, som låter vattnet ta plats och där riskområden inte planeras för bebyggelse.” 
Planerad reträtt kan kombineras med skydd av redan befintlig infrastruktur och frågan är om det 
inte är bättre ur ett kostnads- och samhällsperspektiv att satsa resurser på att skydda Söder istället 
för att bygga på Tullkammarkajen.  

 
Istället för att bygga en ny stadsdel på Tullkammarkajen skulle det området kunna omvandlas till 
s.k. flexmark. Enlig SGI är flexmark ett begrepp inom fysisk planering för mark där ändamålet 
för markanvändningen kan ändras över tid, det vill säga efter hand som havet stiger eller då 
frekvensen av översvämningstillfällen ökar. Flexmark kan användas för ändamål som kan flyttas 
eller överges när effekterna av klimatförändringarna blir för stora och för kostsamma att skydda 
sig emot. De ändamål som marken kan vara lämplig för kan exempelvis handla om rekreation, 
olika arrangemang, ekosystemtjänster, tillfälliga byggnader, tillfällig infrastruktur, gång/cykelväg, 
mobila bostäder och så vidare. Varför inte bygga vackra parker och rekreationsområden med 
dammar och kanaler på Tullkammarkajen, en resilient ekostadspark vid havet istället för 
bostäder? 



Kommentar 
För synpunkter gällande klimatanpassning se kommentar till Länsstyrelsen, 
Naturskyddsföreningen och Klimataktion Halmstad.  

Gällande kostnader för klimatanpassning så ligger det med i kommunens budget. 
 
Flera olika sätt att använda Tullkammarkajen har studerats längre bakåt i tiden, se framtaget 
styrdokument som exempel. För fler kommentarer se kommentar till Naturskyddsföreningen. 
 
I övrigt noteras synpunkterna. 
 
 

ÖVRIGA SYNPUNKTER 
Synpunkter lämnade vid (program)samrådsmöte, muntligt framförda synpunkter eller anonyma 
skrivelser ger ej rätt att överklaga planförslaget. Sammanfattningsvis var alla positiva till hur 
Tullkammarkajen förslås att utvecklas och man såg positivt på de nya gång och cykelbroarna. Alla 
besökare såg Söderbron och andelen beräknad biltrafik som negativ och personer med intresse i 
båtföreningar/båtliv såg alla broar som negativa. 
 
 

SAMRÅDSREDOGÖRELSE:  

FÖRTECKNING AV INKOMNA YTTRANDEN FRÅN SAKÄGARE OCH ÖVRIGA 
FINNS TILLGÄNGLIG PÅ SAMHÄLLSUTVECKLINGSAVDELNINGEN 
 

 
Samhällsutvecklingsavdelningen 
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